
Število objav: 18
Internet: 13
Tisk: 5
Spremljane teme:
Inženirska dejavnost, ...: 3
Inženirska zbornica ...: 2
Barbara Škraba Flis: 0
Gradbeni zakon: 4
Zakon o ... načrtovanju: 1
Zakon o ... arhitektih: 0
Gradbena parcela: 1
Evidenca stavbnih zemljišč: 0
Svetovni gradbeni forum 2019: 0
Gradbeništvo, graditev: 13

Zbirka medijskih objav
INŽENIRSKA ZBORNICA SLOVENIJE,
za obdobje 18. 10. 2019
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Internet Naslov Tri ure z avtobusom, dve uri z avtom, kar pet z vlakom – bodo Korošci le dobili cesto?

Zaporedna št.
1

Medij; Doseg 24ur.com; 779.187, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 17. 10. 2019

Stran v zbirki:
8

Avtor Neža Pušnik

Teme Zakon o prostorskem načrtovanju

Povzetek

...Šentrupert–Velenje – to uredbo je vlada sprejela januarja 2017. Ustavno sodišče je ugotovilo, da je postopek priprave
in sprejetja uredbe potekal v skladu z  in zakonom o umeščanju prostorskih zakonom o prostorskem načrtovanju
ureditev državnega pomena v prostor, v postopku pa je bila javnosti zagotovljena možnost učinkovitega sodelovanja. 
Uredba... 

Internet Naslov Pri Sežani naj bi zrasel logistični center Tedija

Zaporedna št.
2

Medij; Doseg Delo.si; 463.596, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 17. 10. 2019

Stran v zbirki:
10

Avtor Maja Grgič, Nejc Gole

Teme Gradbena parcela

Povzetek
...predvidena optimizacija urejanja gospodarske javne infrastrukture. Občina in omenjeni družbi bosta z zamenjavami 
zemljišč oblikovali lastniško zaključene . Tedi je trgovska družba z neživilskim programom za gradbene parcele
vsakdanjo rabo, ki ima po Evropi približno 2150 prodajnih mest in je tako med vodilnimi v svojem tržnem... 

Internet Naslov Električna napetost v Ivančni Gorici bo še nihala

Zaporedna št.
3

Medij; Doseg Delo.si; 463.596, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 17. 10. 2019

Stran v zbirki:
14

Avtor Bojan Rajšek

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...elektrike letos še ne bo zaživela. Ideja za gospodarsko cono se je pred leti porodila domačemu podjetniku Milanu 
Pušljarju, ki se že trideset let ukvarja z , gradbeno mehanizacijo in avtoprevozništvom. Pred sedmimi leti gradbeništvom
je začel odkupovati zemljišča, ivanška občina pa mu je s sprejetjem občinskega prostorskega... 

Internet Naslov Kdo je vodja pri načrtovanju objektov?

Zaporedna št.
4

Medij; Doseg Delo.si; 463.596, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 17. 10. 2019

Stran v zbirki:
16

Avtor Črtomir Remec

Teme Inženirska zbornica Slovenije , Gradbeni zakon , Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...arhitekt, za inženirski objekt pa arhitekt ali inženir. Inženirji smo prepričani, da »ali«velja tudi v primeru stavb. V 
zadnjem času si tako inženirji ( , strojništva, elektrotehnike, geodezije ) kot arhitekti prizadevamo pojasniti, gradbeništva
kaj pomeni vodenje projekta. Argumente naštevamo na obeh straneh; osnovna... 

Internet Naslov Avgusta največ zaposlovanja v gradbeništvu, proizvodnji, trgovini

Zaporedna št.
5

Medij; Doseg Finance.si; 149.304, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 17. 10. 2019

Stran v zbirki:
19

Avtor Lana Dakič

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Avgusta največ zaposlovanja v , proizvodnji, trgovini Tedensko v vašem e-nabiralniku! Izbor najboljših gradbeništvu
služb, uporabni kadrovski nasveti in TOP JOB Ambasador, kjer predstavljamo Slovence... 
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Internet Naslov Avgusta v evrskem območju zmanjšanje aktivnosti v gradbeništvu, Slovenija z drugim 
največjim upadom v EU

Zaporedna št.
6

Medij; Doseg Finance.si; 149.304, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 17. 10. 2019

Stran v zbirki:
20

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Avgusta v evrskem območju zmanjšanje aktivnosti v , Slovenija z drugim največjim upadom v EU 36 min gradbeništvu
Po podatkih evropskega statističnega urada Eurostat, se je obseg aktivnosti v  avgusta v primerjavi z gradbeništvu
julijem zmanjšal za 0,5 odstotka. Tudi julija so statistiki beležili... 

Internet Naslov Profesorski zaslužkarji s 100 tisoč evri dodatkov k plači - povsem povampirjen sistem

Zaporedna št.
7

Medij; Doseg Finance.si; 149.304, Slovenija

Rubrika, Datum Novice; 17. 10. 2019

Stran v zbirki:
29

Avtor Andreja Rednak

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...obseg dela, mentorstvo Nad 100 tisoč evrov takih izplačil je v treh letih dobilo 15 profesorjev z medicinske fakultete, 
fakultete za strojništvo, za , za elektrotehniko, upravne fakultete. Rekorder je Janko Drnovšek, profesor in gradbeništvo
predstojnik na fakulteti za elektrotehniko, z dodatki in honorarji je v... 

Tisk Naslov Jager prepričan, da Šentjur potrebuje novogradnje

Zaporedna št.
8

Medij; Doseg Novi tednik Celje; 146.000, Slovenija Stran: 8 Površina: 554 cm2

Rubrika, Datum Iz naših krajev; 17. 10. 2019

Stran v zbirki:
32

Avtor Tina Strmičnik

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...ostalimi lastniki zemljišč predvidevamo gradnjo lepega števila hiš in blokov. Če nam bo to uspelo, bo tam lahko svoj 
dom našlo veliko družin. Sam se z  ukvarjam zato, da mi ni dolgčas,« pravi podjetnik Franc Jager. »Kdorgradbeništvom
bo želel, si bo lahko kupil zemljišče ali zgrajeno hišo. Gradnjo slednjih predvidevam... 

Tisk Naslov Poklon uporabni arhitekturi z umetniško vrednostjo

Zaporedna št.
9

Medij; Doseg Novi tednik Celje; 146.000, Slovenija Stran: 10 Površina: 435 cm2

Rubrika, Datum Kultura; 17. 10. 2019

Stran v zbirki:
34

Avtor Robert Gorjanc

Teme Inženirska dejavnost, inženirji , Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Menerga je sicer dobil mednarodno nagrado Green Building Avvard 2008. Nande Korpnik je docent na Oddelku za 
arhitekturo in prostor Fakultete za , prometno  in arhitekturo Univerze Mariboru, kjer predava od gradbeništvo inženirstvo
leta 2007. Zlati svinčnik 2019 za odlično izvedbo je komisija podelila tudi poslovnemu centru Vrelec... 

Tisk Naslov Srečanja učiteljev slovenskih gradbenih šol

Zaporedna št.
10

Medij; Doseg Novi tednik Celje; 146.000, Slovenija Stran: 42 Površina: 498 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 17. 10. 2019

Stran v zbirki:
35

Avtor I. P.

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Srečanja učiteljev slovenskih gradbenih šol Srednja šola za  in varovanje okolja Šolskega centra Celje jegradbeništvo
zadnji petek v septembru gostila učitelje slovenskih šol iz Maribora, Ljubljane, Kranja in Novega mesta, ki... 
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Tisk Naslov Tožilka umaknila obtožnico

Zaporedna št.
11

Medij; Doseg Vestnik Murska Sobota; 37.000, Slovenija Stran: 10 Površina: 376 cm2

Rubrika, Datum Kronika; 17. 10. 2019

Stran v zbirki:
37

Avtor Andrej Bedek

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Vulkanijaje za zdaj ostalo brez odgovora Z umikom obtožnice se je v ponedeljek na okrožnem sodišču v Murski 
Soboti končalo sojenje Danielu Strniši iz  Pintarič, ki je bil obtožen povzročitve splošne nevarnosti med Gradbeništva
gradbenimi deli 10. decembra 2014 v doživljajskem parku Vulkanija. Tožilka Jana Rogan je... 

Tisk Naslov V Pomgradu razvili zabojnik za radioaktivne odpadke

Zaporedna št.
12

Medij; Doseg Vestnik Murska Sobota; 37.000, Slovenija Stran: 7 Površina: 541 cm2

Rubrika, Datum Gospodarstvo; 17. 10. 2019

Stran v zbirki:
39

Avtor Timotej Milanov

Teme Inženirska dejavnost, inženirji , Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...  V Pomgradu razvili zabojnik za radioaktivne odpadke Po mnenju stroke bi se lahko pri podaljševanju Gradbeništvo
življenjske dobe infrastrukturnih objektov zgledovali... 

Internet Naslov V Gornji Radgoni potekal strokovni posvet o trajnostni gradnji

Zaporedna št.
13

Medij; Doseg Pomurec.com; 32.016, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 17. 10. 2019

Stran v zbirki:
46

Avtor Unknown

Teme Inženirska dejavnost, inženirji , Inženirska zbornica Slovenije , Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...potekal strokovni posvet o trajnostni gradnji Gornja Radgona, 17.10.2019 ob 16:15 V prostorih Pomurskega sejma je 
kot uvod v priprave na Mednarodni sejem , energetike, komunale in obrti MEGRA, ki bo prihodnje leto od gradbeništva
25. do 28. marca v Gornji Radgoni, potekal strokovni posvet o trajnostni gradnji, energetski... 

Internet Naslov Sem zakon nad zakoni

Zaporedna št.
14

Medij; Doseg Casnik.si; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 17. 10. 2019

Stran v zbirki:
49

Avtor Bernard Nežmah

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...je investitorju postavila rok, da si gradbeno dovoljenje priskrbi do decembra, je v posmeh državi, v kateri vladajo 
zakoni. Pod Šarcem se širi nov duh , po kateri veljavno gradbeno dovoljenje ni več pogoj za gradbene zakonodaje
začetek gradnje. Dobesedno, ko je razvpiti Kemis zgradil nov obrat na Vrhniki, je inšpekcija ustavila... 

Internet Naslov Petričevo Delo na začetku konca. Izhajali naj bi le še 4x na teden, na podeželju sploh ne, 
sledijo množična odpuščanja.

Zaporedna št.
15

Medij; Doseg Publishwall.si; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 17. 10. 2019

Stran v zbirki:
54

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...so se namreč že pred časom začeli spraševati, zakaj se Kolektor, njihov podizvajalec, raje ne ukvarja z osnovnim 
poslom, ampak z naložbami v medije in . Ga mar mi plačujemo preveč?! "OSLOBODJENJE " Delo, ki je v gradbeništvo
zadnjih treh tednih zamolčalo najmanj tri velike nacionalne novinarske zgodbe, ob tem pa... 
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Internet Naslov Prijava del ob izgrednji nezahtevenga objekta.

Zaporedna št.
16

Medij; Doseg Gradimo.com; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 17. 10. 2019

Stran v zbirki:
55

Avtor Unknown

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...katerga imamo vse potrebne dokumente, zamina me ali je pred izgradnjo potrebno prijaviti začetek del, katere bomo 
izvajli. Hvala in lep pozdrav Sonja  v svojem 65. členu jasno navaja: (prijava začetka gradnje) (1) Gradbeni zakon
Investitor mora pri pristojnem upravnem organu za gradbene zadeve osem dni pred začetkom... 

Internet Naslov Število delovnih aktvnih oseb se zmanjšuje

Zaporedna št.
17

Medij; Doseg Morel.si; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 17. 10. 2019

Stran v zbirki:
56

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...v osmih pa znižalo. Glede na avgust 2018 se je to število znižalo v šestih, zvišalo pa v štirinajstih dejavnostih; najbolj 
se je zvišalo v dejavnosti  (za približno 5.300 ali za 8,9 %) in v predelovalnih dejavnostih (za približno gradbeništvo
4.300 ali za 2,1 %). To so sporočili iz SURS. (konec)... 

Internet Naslov Možnosti legalizacije objekta

Zaporedna št.
18

Medij; Doseg Zadnjenovice.info; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 17. 10. 2019

Stran v zbirki:
59

Avtor Unknown

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...Enostavnejši postopki in dokumentacija za legalizacije objektov, tudi na kmetijskih zemljiščih. Rok za nekatere vrste 
legalizacije je omejen. Novi  predpisuje več vrst postopkov za legalizacije objektov. Legalizacija manjšihGradbeni zakon
odstopanj s pridobitvijo uporabnega dovoljenja Prva možnost legalizacije,... 
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Mladinsko iniciativo za 3.
razvojno os je 14. julija 2014
ustanovil upravni odbor
Mladinskega sveta Ravne na
Koroškem. Iniciativa je
nastala na podlagi
ugotovitev v Strategiji za
mlade v Občini Ravne na
Koroškem 2014–2020, da je

Tri ure z avtobusom, dve uri z avtom, kar pet z
vlakom – bodo Korošci le dobili cesto?
Ravne na Koroškem, 17.10.2019, 10:21 | Posodobljeno pred eno uro

PREDVIDEN ČAS BRANJA: 4 min

AVTOR
Neža Pušnik

17. oktober je bil dan, ko bi se morali Korošci, ki glede
izgradnje tretje razvojne osi že (vsaj) 15 let poslušajo lažne
obljube s strani vseh vlad, ki so se zvrstile v teh letih, zbrati
pred vladno palačo. Tam bi ob 10. uri, kjer vsak četrtek poteka
seje vlade, jasno in glasno opozorili: "Še letos hoč’mo prvo
lopato!" A protest je zamrznjen.

Da je protest zamrznjen, so sporočili iz Mladinske iniciative za 3. razvojno os,
ki se za cesto dan in noč bori že peto leto. Tako so se odločili, ker je vlada
potrdila predlog zakona, ki vključuje poroštvo za pričetek gradnje. Ker pa
morajo zakon potrditi še poslanci, dvomi ostajajo. To navsezadnje ni čudno,
saj so številke, ki spremljajo gradnjo koroške hitre ceste, rekordne – kar 15
let je trajalo umeščanje trase v prostor. Če upoštevamo, da Korošec, ki se
dnevno vozi v službo v Ljubljano, v enem letu na cesti zapravi en mesec
svojega življenja, se 15 let sliši še veliko dlje. Ko dodamo v enačbo še
dejstvo, da pot z avtobusom traja tudi tja do tri ure, z avtom pa slabi dve uri
(če ni gneče), ni situacija prav nič svetlejša. Vlak? Trije prestopi, pet ur.

Spomnimo, maja lani sta občini Braslovče in
Polzela vložili ustavno presojo zaradi odseka
Šentrupert–Velenje – to uredbo je vlada
sprejela januarja 2017. Ustavno sodišče je
ugotovilo, da je postopek priprave in sprejetja
uredbe potekal v skladu z zakonom o
prostorskem načrtovanju in zakonom o
umeščanju prostorskih ureditev državnega
pomena v prostor, v postopku pa je bila
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za prihodnost mladih nujna
dobra prometna povezava s
centrom države. Odtlej
iniciativa tvorno sodeluje v
Odboru za izgradnjo hitre
ceste na Koroško, ki deluje
pri Svetu koroške regije.

javnosti zagotovljena možnost učinkovitega
sodelovanja. Uredba zato ni v neskladju z
ustavo, je ugotovilo ustavno sodišče, ki je
odločitev sprejelo soglasno. Takrat je Aljaž
Verhovnik, koordinator Mladinske civilne
iniciative, dejal, da potrebujejo še eno zeleno
luč za "prvo lopato v letošnjem letu", in sicer
poroštveni zakon, ki so ga pred tednom dni le
sprejeli. 

Poroštvo države za tretjo razvojno os: do 360 milijonov evrov

Poroštveni zakon sicer zajema le potrjene odseke tretje razvojne osi, in sicer
odsek od Velenja do Slovenj Gradca ter odsek Novo mesto–Osredek. Izvzet
je odsek Šentrupert–Velenje, saj nima potrjenega investicijskega programa.
Okoli 50 odstotkov bo Dars financiral iz dobičkov preteklih let, za drugo
polovico pa bo družba vzela kredite, za katere bo jamčila država.
"Maksimalna višina poroštva za tretjo razvojno os je 360 milijonov evrov, rok
odplačila pa do 25 let," je dejala infrastrukturna ministrica Alenka Bratušek.
Prepričana je sicer, da poroštvo ne bo unovčeno – povzela je poslovanje
Darsa v preteklih petih letih in izpostavila, da gre za finančno stabilno
družbo, zato "ni pomislekov, da Dars svojih obveznosti ne bi mogel
izpolnjevati".

Trasa hitre ceste na Koroško bo zahtevna za gradnjo – vključevala bo 26
viaduktov, šest predorov, štiri pokrite vkope, tri galerije, osem mostov, 11
nadvozov in 15 podvozov. Dolžina potrjenega odseka, torej med Velenjem in
Slovenj Gradcem, je 17,5 kilometra.

Mladinska iniciativa za tretjo razvojno os je leta 2016 pripravila tudi študijo, ki
so jo naslovili Hoč’mo cesto in posvetili vsem Korošicam in Korošcem ter
vsem žrtvam koroških cest. V zadnjih 25 letih je na tej cesti življenje izgubilo
68 ljudi. Samo v letu 2015 je na regionalni cesti Arja vas–Dravograd bilo kar
343 prometnih nesreč.

Iz regije se je izselilo 37 odstotkov mladih, v času krize pa je bilo ukinjenih
tudi osem pomembnih regijskih izpostav (carinski urad, poveljstvo pehotnega
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polka SV, veterinarska uprava RS, PU Slovenj Gradec, regijski center za
obveščanje, uprava za obrambo, organizacijska enota NLB in uprava RS za
javna plačila).

Ravne na Koroškem, ki so jih v študiji označili kot gospodarsko središče
regije, je najbolj oddaljena točka od avtocestnega križa – 53 kilometrov. Za
primerjavo, Ormož je od avtoceste oddaljen 25 kilometrov, Idrija 29, Cerknica
sedem, Rogaška Slatina pa na primer 26 kilometrov (to so občine, primerljive
po številu prebivalcev). Če pogledamo gospodarski vidik, podatki iz leta 2016
kažejo, da Koroška za državnim povprečjem v BDP-ju zaostaja za 22,2
odstotka.

To je le nekaj nanizanih podatkov, ki orišejo, kako življenjskega pomena je ta
cesta za Korošce. Če to razume tudi 90 poslancev, ki morajo potrditi zakon,
se bo pokazalo kmalu. Tisti optimistični Korošci verjamejo, da bodo
prvi avtomobili po hitri cesti do Ljubljane vozili leta 2024. A več jih dvomi.

Če ste zamudili Preverjeno o rekordnem boju za koroško hitro cesto, si
ga lahko ogledate na Voyo. 

Aljaž Verhovnik, koordinator koroškega boja za tretjo razvojno os. FOTO: Kanal A
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Pri Sežani naj bi zrasel logistični center Tedija
DUTB pred prodajo zemljišča. Kupec menda avstrijsko-češko-
slovaška družba za 7,6 milijona evrov.
Objavljeno
17. oktober 2019 06.00

Posodobljeno
17. oktober 2019 06.00

DUTB je očitno našla kupca za še eno nepremičnino iz portfelja. Foto Jure Eržen

Nejc Gole, Maja Grgič
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Ljubljana – Pri Sežani bi lahko zrasel večji logistični center, kjer naj bi svoja skladišča imela tudi nemška trgovska veriga Tedi. Družba za upravljanje terjatev (DUTB) je namreč menda tik
pred prodajo zemljišča pri Sežani nepremičninskemu podjetju Log center A, ki je v avstrijsko-češko-slovaški lasti.

Postopek prodaje stavbnega zemljišča pri Terminalu v Sežani je v sklepni fazi, pravijo v DUTB. »Na podlagi podpisane prodajne pogodbe s tujim investitorjem DUTB pričakuje celotno
kupnino najpozneje do konca novembra. Po doslej znanih informacijah naj bi investitor na predmetnem zemljišču zgradil logistični center,« pravijo v DUTB, kjer pa ne razkrivajo kupca in
kupnine.
Po naših neuradnih informacijah je kupec družba za razvoj nepremičninskih projektov Log center A. Aprila so jo ustanovili češka družba Selvaggio, ki ima 72,9-odstotni delež, avstrijsko
nepremičninsko podjetje Go Asset (25,1-odstotni delež) in slovaški Bauvest (dvoodstotni delež). Kupnina menda znaša 7,6 milijona evrov brez davka.

Kupci razvijajo velike logistične projekte
Zemljišče je največje v portfelju DUTB, meri 334.297 kvadratnih metrov. Za primerjavo; zemljišče nekdanjega KLI Logatec, ki ga je DUTB prodala podjetju Svet Re in družbi Hoedlmayr,
meri nekaj več kot 100.000 kvadratnih metrov, od tega je Lonstroff za obrat medicinskih elastomerov potreboval 30.000 kvadratnih metrov. Zemljišče leži ob robu industrijske cone ter ob
regionalni cesti in avtocestnem izvozu Sežana. Avstrijska družba Go Asset, ki bo razvijala nepremičninski projekt, naj bi postavila tri hale. Ena naj bi bila namenjena nemškemu trgovcu
Tediju. Go Asset je izpeljala več nepremičninskih projektov v Avstriji in na Slovaškem, strokovnjaki so za velike logistične projekte, je zapisano na njihovi spletni strani. Imena Log center ne
nosi le njihova slovenska družba, ampak tudi industrijski in logistični hub pri Bratislavi, ki so ga razvili na 100.000 kvadratnih metrih. V Go Asset nam na naša vprašanja o projektu v Sloveniji
niso odgovorili.
 

Pogovori z občino že v teku
Na občini Sežana so potrdili, da so jih predstavniki družbe Go Asset seznanili z ustanovitvijo družbe Log center A, ki bo izvajala vse aktivnosti na območju Sežane. Prav tako so predstavniki
omenjenih družb predstavili investicijske namere, ki so skladne z občinskim prostorskim načrtom (OPN), ki ga tako ne bo treba spreminjati.

Na občini še pojasnjujejo, da glede na veljaven občinski lokacijski načrt za poslovno cono Sežana JZ (OLN) niso predvidene bistvene spremembe načrtovane kapacitete rabe območja, je pa
predvidena optimizacija urejanja gospodarske javne infrastrukture. Občina in omenjeni družbi bosta z zamenjavami zemljišč oblikovali lastniško zaključene gradbene parcele.

Tedi je trgovska družba z neživilskim programom za vsakdanjo rabo, ki ima po Evropi približno 2150 prodajnih mest in je tako med vodilnimi v svojem tržnem segmentu. Tedi, ki je bil
ustanovljen leta 2004, je poleg v Nemčiji prisoten tudi v Avstriji, Sloveniji, na Slovaškem, Hrvaškem, Nizozemskem in v Španiji. Trgovec iz Dortmunda danes zaposluje približno 19.000 ljudi.
Na svoji spletni strani imajo zapisano, da se nenehno ozirajo po novih lokacijah za svoje trgovine.
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Električna napetost v Ivančni Gorici bo še
nihala
Največja gospodarska cona v ivanški občini bo povsem
zaživela z začetkom obratovanja novega daljnovoda.
Objavljeno
17. oktober 2019 06.00

Posodobljeno
17. oktober 2019 06.00

Še veliko dela čaka električarje, preden bo RTP v Ivančni Gorici povsem nared. FOTO: Bojan Rajšek/Delo

 Odpri galerijo
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Bojan Rajšek

    

Ivančna Gorica – V Škrjančah so na površini štirinajstih hektarov odprli novo gospodarsko cono, v kateri je prostora za 22 podjetij. Ko bodo zagnali obrtno-podjetniške dejavnosti, bo delo
dobilo okoli 400 delavcev. Gre za največjo gospodarsko cono na območju ivanške občine, ki pa zaradi slabe elektrike letos še ne bo zaživela.

Ideja za gospodarsko cono se je pred leti porodila domačemu podjetniku Milanu Pušljarju, ki se že trideset let ukvarja z gradbeništvom, gradbeno mehanizacijo in avtoprevozništvom. Pred
sedmimi leti je začel odkupovati zemljišča, ivanška občina pa mu je s sprejetjem občinskega prostorskega načrta priskočila na pomoč ter območje namenila obrtnim dejavnostim.

 Komunalno opremljena gospodarska cona Škrjanče v ivanški občini. FOTO: Bojan Rajšek/Delo

Pušljar je povedal, da imajo zdaj za preskrbo z elektriko na voljo dve transformatorski postaji in da nestrpno pričakujejo čimprejšnjo preskrbo s kakovostno elektriko. Dve podjetji že imata
pridobljeni gradbeni dovoljenji za gradnjo objektov, druga so v postopku pridobivanja upravnih dovoljenj. Gospodarsko cono so podjetniki razgrabili, saj morebitnim zainteresiranim
investitorjem ni več na voljo niti ped zemljišča. »Upam, da bo električni tok po žicah čim prej stekel,« pravi Pušljar.
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Moteni delovni procesi
Kristina Sever iz Elektra Ljubljane je povedala, da bo daljnovod 2 x 110 kilovoltov (kV) od Grosuplja do Ivančne Gorice in Trebnjega zgrajen v dveh fazah. V prvo fazo sodi odsek od
Ivančne Gorice do Trebnjega. Na tej trasi so pred kratkim na stebre že pritrdili električne vodnike v dolžini dobrih 21 kilometrov. Dela bodo končana do konca leta. V Ivančni Gorici so že
zgradili tudi novo razdelilno transformatorsko postajo (RTP), v katero nameravajo v začetku prihodnjega leta začeti vgrajevati potrebno opremo in dela končati do prihodnjega poletja.

18,8
milijona evrov je vrednost daljnovoda in RTP

Daljnovod in RTP bosta priključena na električno omrežje do prihodnje jeseni, ko se bosta zaradi velike porabe električne energije na širšem ivanškem območju zelo izboljšali zanesljivost
obratovanja in kakovost električne energije, pravi Severjeva. Daljnovod na celotni trasi bo stal 14,8 milijona evrov, nova ivanška RTP pa skoraj štiri milijone.

 Daljnovod 2 x 110 kV bo izboljšal kakovost elektrike tudi na območju ivanške občine. FOTO: Bojan Rajšek/Delo

Z novo energetsko naložbo se bodo bistveno izboljšale napetostne razmere in zanesljivost napajanja velikih porabnikov elektrike, kot so podjetja Livar, Akrapovič in med drugim tudi Elvez v
ivanški občini. V višnjegorskem podjetju Elvez, v katerem proizvajajo izdelke za avtomobilsko, elektro in strojno industrijo ter industrijo bele tehnike, imajo zdaj z elektriko kar nekaj težav,
saj kratkotrajni izpadi toka v njihovi proizvodnji plastike povzročajo podjetju za več deset tisoč evrov povsem nepotrebne škode na leto. Računalniško vodeni stroji se namreč zaradi izpadov
elektrike ustavijo, plastiko pa je treba potem očistiti iz delovnih orodij, s tem pa se ustavi ves delovni proces.
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Nove naložbe
V podjetju Elektro Ljubljana do leta 2022 načrtujejo precej naložb v energetske objekte v skupni vrednosti 17,6 milijona evrov, je povedala Severjeva. Med večjimi projekti v prihodnjem
triletnem obdobju načrtujejo gradnjo 110-kilovoltnega kablovoda za Potniški center Ljubljana–Center–TE-TOL v Ljubljani. Zgraditi nameravajo še novi RTP 110/20 kV v Dobruški vasi in na
Vodenski cesti v Trbovljah ter povsem obnoviti obstoječi RTP v Kamniku in v Centru v Ljubljani.

Ivanška občina je pomagala podjetniku umestiti gospodarsko cono v prostorski akt.
14 hektarov veliko zemljišče je 21 podjetnikov razgrabilo.
Po novem daljnovodu bo stekel tok predvidoma jeseni prihodnje leto.
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Kdo je vodja pri načrtovanju objektov?
Navodilo določa, da je vodja projekta za stavbo arhitekt, za
inženirski objekt pa arhitekt ali inženir. Inženirji smo prepričani,
da »ali« velja tudi v primeru stavb.
Objavljeno
17. oktober 2019 06.00

Posodobljeno
17. oktober 2019 07.31

FOTO: Voranc Vogel/Delo
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Črtomir Remec, predsednik Inženirske zbornice Slovenije Andrej Pogačnik,
predsednik Matične sekcije gradbenih inženirjev IZS

V zadnjem času si tako inženirji (gradbeništva, strojništva, elektrotehnike, geodezije …) kot arhitekti prizadevamo pojasniti, kaj pomeni vodenje projekta. Argumente naštevamo na obeh
straneh; osnovna razlika je v tem, da arhitekti zagovarjajo, da so le oni kompetentni za vodenje projektov za stavbe, inženirji menimo, da smo za vodenje usposobljeni tako inženirji kot
arhitekti.

Velika večina bralcev se je verjetno vsaj bežno že srečala s projektom za gradnjo stavbe (stanovanjske, poslovne, hotelske, industrijske …) ali inženirskega objekta (most, cesta, železnica,
vodovod, kanalizacija …).

Projektno dokumentacijo, tako za stavbo kot za inženirski objekt, izdeluje več strokovnjakov, arhitektov in inženirjev, saj je dejavnost projektiranja zelo multidisciplinarna. Gradbeni zakon
predpisuje, da projektant, torej podjetje, ki je sklenilo pogodbo za izdelavo projektne dokumentacije, določi, kdo vodi izdelavo projekta. Verjetno si vsakdo, ki se bo znašel v vlogi investitorja,
predstavlja, da si bo za vodjo projekta izbral tistega, ki mu strokovno najbolj zaupa in ima ustrezne reference.

Vendar v členu zakona, ki predpisuje vodjo projekta, piše, da je vodja projekta iz stroke, ki glede na vrsto objekta prevladuje. In tu se postavlja vprašanje, na katerega je treba odgovor uskladiti
tako med inženirji kot med arhitekti. Kaj je torej merilo, ki določa, katera stroka je pri stavbi oziroma inženirskem objektu prevladujoča?

Tega zakon ne določa. Je predstavnik prevladujoče stroke arhitekt, ki je odgovoren za arhitekturno projektiranje stavbe? Je to gradbeni inženir, ki je odgovoren za mehansko stabilnost in
trdnost? Je to strojni inženir, ki je odgovoren za energetsko učinkovitost? Ali elektroinženir, ki odgovarja za vse sisteme in napajanje z električno energijo?

Po mnenju Inženirske zbornice Slovenije je vodja projekta lahko arhitekt ali inženir, saj oba poznata proces projektiranja, potrebe in zahteve vseh sodelujočih strokovnjakov pri izdelavi
projektne dokumentacije, želje in finančne omejitve naročnika – investitorja in seveda delo upravnih organov, ki vodijo upravni postopek pri izdaji gradbenega dovoljenja. Za vodjo projekta
sta oba kompetentna, ne nazadnje sta oba opravila strokovni izpit s področja graditve objektov, ki vključuje tudi predmet investicijski procesi in vodenje projektov.

Arhitekti pri argumentiranju svoje monopolne vloge naštevajo argumente, ki sodijo v obseg arhitekture kot stroke (umeščanje na parcelo, dostop, orientacija, zasnova stavbe, funkcionalna
razporeditev notranjih prostorov in povezave med njimi), že v zelo zgodnji fazi vključevanje drugih strokovnjakov (usklajevanje napeljav, konstrukcije, požarne varnosti …), vendar stavba ne
bo nič drugače funkcionirala in ne bo drugačna, kot si jo je zamislil arhitekt, če bo projektant arhitekture arhitekt, vodja projekta, torej tisti, ki mu investitor zaupa (saj mu je konec koncev
zaupal denar), pa inženir.

Naloga vodje projekta, kot jo določa gradbeni zakon, ni projektiranje, ampak koordinacija izdelave projektne dokumentacije, torej skladnost projektne dokumentacije s projektno nalogo in
medsebojna usklajenost načrtov, ki jih izdelajo pooblaščeni strokovnjaki različnih strok, kar ob zaključku izdelave vodja projekta tudi potrdi.

Nova zakonodaja je določila štiri regulirane poklice. To so arhitekt, krajinski arhitekt, pooblaščeni prostorski načrtovalec in pooblaščeni inženir. Vodja projekta ni reguliran poklic, z zakonom
je določeno, da je to lahko pooblaščeni arhitekt ali pooblaščeni inženir.

V praksi so bili v času veljave prejšnjega zakona, ki ima glede vodje projekta vsebinsko enako dikcijo, vodje projekta so lahko tako arhitekti kot inženirji (večinoma so bili med inženirji to
gradbeni inženirji), z novim zakonom pa je ministrstvo za okolje in prostor vsem upravnim organom izdalo navodilo, v katerem opisuje pomembnost in javni interes arhitekturne stroke ter
upravne organe pouči, da je vodja projekta za stavbe lahko le arhitekt, medtem ko za inženirske objekte vodjo projekta določi projektant (podjetje, ki je sklenilo pogodbo o projektiranju).

Navodilo torej ne pravi, da je vodja projekta za stavbo arhitekt, vodja projekta za inženirski objekt pa inženir. Navodilo pravi, da je vodja projekta za stavbo arhitekt, za inženirski objekt pa
arhitekt ali inženir. Inženirji smo prepričani, da »ali« velja tudi v primeru stavb, saj vodenje projektiranja ni specifično znanje, ki bi se ga učili na fakulteti, ampak je to veščina, ki se jo pridobi
z delom v praksi in jo lahko obvladajo tako arhitekti kot inženirji.

Pri tem pozabljamo, da navodilo ministrstva upravnim organom sploh nima pravne podlage in da je za tolmačenje zakona pristojen le državni zbor, ki je zakon sprejel. Dalje, upravni organi, ki
v postopkih izdaje gradbenih in uporabnih dovoljenj upoštevajo navodilo ministrstva, so v prekršku, ker po zakonu sploh niso pooblaščeni za ugotavljanje prevladujoče stroke.
Inženirji in arhitekti moramo tvorno sodelovati v projektih in medsebojno spoštovati delo drug drugega.

Pri vsakodnevnem delu je nujno sodelovanje inženirjev in arhitektov ter obeh strokovnih zbornic za uveljavljanje posameznih strok, izboljševanje kakovosti naših storitev in prispevek k večji
dodani vrednosti celotnega grajenega okolja. Kolega predsednik Zbornice za arhitekturo in prostor pravi, da to lahko dosežemo z doslednim zagovarjanjem načela strokovnih kompetenc in da
je vsak na svojem področju strokovnjak.

V celoti se strinjava z njim, vendar vodenje ni eno od strokovnih področij in kompetenc, ki bi bile omejene na ozko področje posamezne stroke. Kompetence za vodenje projekta poleg
strokovnih zahtevajo tudi poslovne, ki so pri nas zelo redke tako pri arhitektih kot tudi inženirjih, zato mora biti imenovanje vodje projekta v pristojnosti projektanta, ki je za izdelavo projektne
dokumentacije tudi odškodninsko odgovoren.
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Avgusta največ zaposlovanja v gradbeništvu, proizvodnji,
trgovini
Čas branja: 3 min

  

17.10.2019  13:00  Dopolnjeno: 17.10.2019 13:07

LANA DAKIĆ 

Več iz teme:  

   

0

trg dela > zaposlovanje > Statistični urad... >
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Potrdite prijavo »

Tedensko v vašem e-nabiralniku!

Izbor najboljših služb, uporabni kadrovski nasveti in TOP JOB Ambasador, kjer
predstavljamo Slovence v tujini in jih povezujemo s slovenskim gospodarstvom.

kliping@kliping.si

Vaši podatki so na varnem. Časnik Finance se zavezuje, da bo vaše podatke skrbno hranil in uporabljal samo za pošiljanje Pisma urednice
Topjob ter jih ne bo posredoval tretjim osebam. Odjavna povezava se nahaja na dnu vsakega biltena.
Politika zasebnosti

Konec avgusta je bilo v Sloveniji 893.180 delovno aktivnih oseb, kar je malenkost
manj kot julija, a za 2,4 odstotka več kot lanskega avgusta, poroča državni statistični
urad (Surs). Medletno je bila največja rast zaposlovanja pri fizičnih osebah (espejih),
3,7-odstotna (na 53.299 zaposlenih), medtem ko se je v tem obdobju najbolj
zmanjšalo število oseb, ki opravljajo poklicno dejavnost (denimo odvetniki, arhitekti
...) in kmetov. Število espejev se je medletno povečalo za dva odstotka na 66.212.

V petih letih za desetino več delovno aktivnih v trgovini

Po dejavnostih se je avgusta medletno najbolj povečalo zaposlovanje v gradbeništvu:
število delovno aktivnih oseb se je v tej dejavnosti povečalo za približno 5.300 oseb
oziroma za 8,9 odstotka. Sledijo predelovalne dejavnosti, kjer se je medletno število
delovno aktivnih povečalo za 2,1 odstotka oziroma za približno 4.300 oseb.

Surs je pod drobnogled postavil panogo trgovina, vzdrževanje in popravila motornih
vozil, kjer je bilo avgusta 114.400 delovno aktivnih oseb. Medletno se je število
delovno aktivnih povečalo za dva odstotka, medtem ko se je v zadnjih petih letih
število delovno aktivnih oseb v trgovini povečalo za 10,3 odstotka oziroma nekaj manj
kot 10.700 oseb. Najbolj se je povečalo število delovno aktivnih oseb v trgovini na
drobno, in sicer za nekaj več kot pet tisoč.
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Največ zaposlenih v trgovini na drobno

V dejavnosti trgovina, vzdrževanje in popravila motornih vozil je med delovno
aktivnimi 93 odstotkov zaposlenih, nekoliko bolj pa so zastopane ženske (52
odstotkov). Največ delovno aktivnih je sicer v dejavnosti trgovina na drobno (57.900
oseb ali 51 odstotkov), sledi dejavnost posredništvo in trgovina na debelo (40.600
oseb ali 35 odstotkov) in trgovina z motornimi vozili in popravila motornih vozil
(15.900 oseb ali 14 odstotkov), še ugotavlja Surs.

Večina (69 odstotkov) delovno aktivnih v tej panogi je imela doseženo srednješolsko
izobrazbo, dobra četrtina višje- ali visokošolsko izobrazbo, štirje odstotki so imeli
osnovnošolsko izobrazbo ali manj. Največji delež visokošolsko izobraženih je v
trgovini na debelo (36,2 odstotka), medtem ko je najvišji delež srednješolsko
izobraženih v trgovini z motornimi vozili in popravili motornih vozil.
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Avgusta v evrskem območju zmanjšanje aktivnosti v
gradbeništvu, Slovenija z drugim največjim upadom v EU
36 min

Po podatkih evropskega statističnega urada Eurostat, se je obseg aktivnosti v gradbeništvu avgusta
v primerjavi z julijem zmanjšal za 0,5 odstotka. Tudi julija so statistiki beležili upad aktivnosti, in
sicer za 0,2 odstotka v evrskem območju.

Proizvodnja v gradbeništvu se je avgusta, v primerjavi z enakim obdobjem lani v evrskem območju
povečala za 1,2 odstotka.

Eurostat je še sporočil, da je največji mesečni upad aktivnosti v gradbeništvu avgusta glede na julij
imela Madžarska (-10,5 odstotka), sledita Slovenija (-3,7 odstotka) in Češka (-2,8 odstotka).
Najvišjo rast so zabeležili na Poljskem (+ 2 odstotka), Švedskem (+ 1,9 odstotka) in na
Portugalskem (+ 0,9 odstotka).
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Profesorski zaslužkarji s 100 tisoč evri
dodatkov k plači - povsem povampirjen
sistem
Čas branja: 5 min

  

17.10.2019  14:17

Odzivi so pričakovani: začudenje ministra, med
razkritimi privilegiranci pa tudi užaljenost,
sarkazem, aroganca in nesramnost. Malo je upanja,
da se bo kaj spremenilo

ANDREJA REDNAK

3
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Univerza v Ljubljani
Foto: Shutterstock

Več iz teme:  

     

    

   

Psi nekaj dni lajajo, karavana pa bo šla spet dalje. S tem se

verjetno tolažijo profesorski zaslužkarji s sto, celo blizu dvesto

tisoč evrov dodatkov in honorarjev poleg plač, ki jih v zadnjih

javni sektor > izobraževanje > fakultete > profesorji > zaslužek >

dodatki > Janko Drnovšek > Marjan Bilban > Miha Boltežar >

Vane Antolič > Alojz Ihan > Vlado Dimovski > Matej Lahovnik >
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dneh objavljajo na Pop tv. Zelo verjetno ne bo nobenega

učinka, tako kot se ni nič zgodilo niti leta 2016 niti leta 2018, ko

smo podobne sezname in zaslužke profesorske elite z

ljubljanske univerze razkrivali v Financah.

V Financah smo pisali tudi:
Elita na medicinski fakulteti po
dodatkih za tržnost in plačah
Magična beseda za javni sektor – trg
Najbolje nagrajen javni uslužbenec je za
»tržno dejavnost« dobil 36.558 evrov k
plači
Raziskovalec Roman Jerala: Kaj,
dodatek za tržnost? Nimamo. Dobimo
plačo.
Super nagrade za delovno uspešnost na
medicinski fakulteti, kdo so rekorderji

Zakonite "svinjarije"

Takrat smo se osredotočili na medicinsko fakulteto, ki drago

prodaja storitve svojih bolj ali manj monopolnih laboratorijev

in inštitutov javnim bolnišnicam in sodiščem, nato pa to

razglasi za trg, ki je priročen izgovor za milijonska bolj ali manj

zakonita izplačila profesorski eliti, poleg plač seveda. A če je
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zakonito, še ne pomeni, da ni "svinjarija", lahko parafraziramo

znan rek.

Kolegi na televiziji so zdaj pridobili tudi podatke za tehnične

fakultete ter za ekonomsko, napovedujejo jih še za pravno

fakulteto in ostale. Spomnili so na ugotovitve notranje revizije

na univerzi leta 2016, ki sta ji sledili še dve, na temo tržne

dejavnosti fakultet. Ta je poligon za zajetne zaslužke brez

nadzora, ob tem pa obstajajo očitki na račun konflikta

interesov, konkurence in nejasnosti, ali je delo opravljeno zunaj

rednega delovnega časa.

Številke so osupljive - 12 milijonov evrov v treh
letih

Profesorsko elito na ljubljanski univerzi sestavlja več kot

200 posameznikov z dodatki in drugimi izplačili od 30 tisoč

do skoraj 200 tisoč evrov, poleg plač. Skupaj so si zaposleni

na ljubljanskih fakultetah v treh letih razdelili 11,8 milijona

evrov prek avtorskih honorarjev, podjemnih pogodb in

različnih dodatkov iz tržne dejavnosti, za delovno

uspešnost, povečan obseg dela, mentorstvo… Nad 100 tisoč

evrov takih izplačil je v treh letih dobilo 15 profesorjev z

medicinske fakultete, fakultete za strojništvo, za

gradbeništvo, za elektrotehniko, upravne fakultete.
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Rekorder je Janko Drnovšek, profesor in predstojnik na

fakulteti za elektrotehniko, z dodatki in honorarji je v treh

letih, od 2016 do 2018, dobil 197 tisoč evrov, poleg plač

(te so znašale skupaj 177 tisoč evrov);

Marjan Bilban, profesor na medicinski fakulteti:

skoraj 156 tisoč evrovdodatnih izplačil (plač niso razkrili);

Miha Boltežar, profesor na fakulteti za strojništvo: 148
tisoč evrovizplačil (poleg plač v višini skoraj 145 tisoč

evrov)…

Na seznamu so tudi nekateri bolj znani profesorji, denimo

zdravnika Vane Antolič, ki je znan iz afere "zlate palice", s 109

tisoč evri dodatkov, ter Alojz Ihan (103 tisoč evrov), številni

drugi pa so izven akademske sfere javnosti precej neznani.

Del izplačil profesorjem EF skrit prek CPOEF

Tudi na ljubljanski ekonomski fakulteti profesorjem »bedne«

osnovne plače (od 3.400 evrov bruto naprej) popravljajo z

dodatki v devetih kategorijah ter z izplačili na njihove espeje in

podjetja. V treh letih je 18 profesorjev dobilo dodatke nad 30

tisoč evrov, med njimi so tudi nekateri znani, kot so Vlado
Dimovski (58 tisoč evrov), Matej Lahovnik, Mojmir
Mrak, Maks Tajnikar, na vrhu pa sta:
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Tanja Mihalič (prodekanja): skoraj 99 tisoč evrov;
Metka Tekavčič (dekanja): dobrih 92 tisoč evrov.

Na Pop tv so ob tem opozorili, da to še ni vse, univerza je

namreč

z BTC, Gorenjem, Kolektorjem, Mercatorjem in NLB pred

leti ustanovila Center poslovne odličnosti (CPOEF). Centru ni

treba razkrivati plačil in nakazil, tako da so zaslužki profesorjev

zlasti z ekonomske fakultete, ki delajo za center oziroma prek

njega za naročnike, lahko skriti. CPOEF je od 2016 do zdaj dobil

od države, na primer tudi za razne študije, analize in strategije,

skoraj 1,5 milijona evrov.

Odzivi: jamranje in užaljenost

Tudi tokrat poslušamo zgolj jamranje pristojnih, resnih

napovedi za spremembe ni. Minister za izobraževanje Jernej
Pikalo je bil videti celo presenečen nad dogajanjem, ko je

govoril o »akademskem mandarinstvu samo nekaterih, vsi

ostali pa komaj spravijo skupaj za plačo, to je res čudno«. Bil je

tudi ogorčen, ker da je »posebej zavržno, da nekdo poleg

rednega dela nosi rezultate intelektualnega dela ven. Če že dela

industrijske projekte, če že dela za industrijo, če že dela take

stvari, potem naj jih vsaj v okviru univerze.«
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No, ali bo minister zdaj tudi kaj storil, ali pa bo – kot že vsi

njegovi predhodniki – pač dvignil roke nad opevano

univerzitetno avtonomijo, v katero se ne sme nihče vtakniti, pa

čeprav se je ta sistem z leti očitno povsem

povampiril? Bomovideli.

Odzivi razkritih privilegirancev pa so bili pričakovani, šlo je tudi

za užaljenost, sarkazem, aroganco in nesramnost, če

povzamemo nekatere izjave na televiziji:

dodatki so zakoniti, sicer je morda vprašanje, ali so vsi

upravičeni, a vsako anomalijo prijavim tožilstvu (rektor

ljubljanske univerze Igor Papič - 60 tisoč evrov dodatkov v

treh letih)

z več projekti se pač nekaj denarja nabere, absolutno sem

brez slabe vesti, delo je bilo pošteno opravljeno, podjetja so

zadovoljna (dekan strojne fakultete Mitjan Kalin - 97 tisoč

evrov v treh letih).

izplačani milijoni so veliki zneski, a so zasluženi … z

denarjem s trga financiramo razvoj fakultete, majhen delež

pa gre za stimulacijo ljudi, ki delajo … o konkretnih imenih

ne bom odgovarjal, ker nočem (Igor Švab, dekan

medicinske fakultete, 58 tisoč evrov)

lahko samo rečem, študirajte tehniko in naravoslovje … gre

za sredstva, ki presegajo napačno percepcijo, da se v
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znanosti in kulturi dela za bagatelo (rekorder Janko
Drnovšek s fakultete z elektrotehniko, 197 tisoč evrov);

ne bom dal nobene izjave, ker je nisem dolžan dati … vaše

podatke si lahko nekam vtaknete, da ne rečem kam

(Miroslav Petrovec, prodekan in predstojnik inštituta za

mikrobiologijo medicinske fakultete, 69 tisoč evrov).

Vsi pričakovano tudi zatrjujejo, da delajo cele dneve in da so si

vsak cent zaslužili. Kar pa je predsednik visokošolskega

sindikata Marko Marinčič za televizijo pokomentiral: »Če

sem malo sarkastičen. Nekdo, ki ima službo na univerzi, pa

prejema zraven še honorar, potem ima pa še svoje zasebno

podjetje, kjer najbrž zasluži vsaj še toliko. Ta nesrečnik verjetno

– 8+8+8 ur – nikoli ne spi.«

Setnikar Cankarjeva ne bo dobilaodškodnine
Že pred tokratnimi razkritji je bilo škandalov v
visokem šolstvu že precej - od enormnih dodatkov
za stalno pripravljenost do razkritja visokih
honorarjev prek avtorskih in podjemnih pogodb
javnih uslužbencev s strani protikorupcijske
komisije leta 2015, kar je s položaja odneslo
takratno ministrico za izobraževanje Stanko
Setnikar Cankar.

Setnikar Cankarjeva, tudi nekdanja dekanja
fakultete za upravo, je vložila odškodninsko
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p j
tožbo, od države je zahtevala 31.000 evrov
odškodnine ter javno opravičilo, ker je KPK
objavila podatke o njenih honorarjih. Okrožno
sodišče v Ljubljani je njen odškodninski zahtevek
zavrnilo, izhaja iz sodbe, ki so jo danes
posredovali iz KPK. Sodba še ni pravnomočna.

Junija 2017 je sicer vrhovno sodišče ugotovilo, da
je KPK z objavo podatkov nezakonito posegla v
ustavno pravico Setnikar Cankarjeve do varstva
osebnih podatkov, ker je podatke objavila, ne da
bi za to imela zakonsko podlago. Vendar je zdaj
okrožno sodišče v odškodninski tožbi ob
upoštevanju vseh ostalih okoliščin v konkretnem
primeru zaključilo, da nezakonito postopanje KPK
ne pomeni protipravnosti v smislu odškodninske
odgovornosti.

Ob tem je sodišče izpostavilo, da je Setnikar
Cankarjeva delala v javnem sektorju na zelo
visokem položaju, podatek pa se je nanašal na
temo javnega pomena. Sodišče je prepričano, da
je "imela javnost (s pomočjo aplikacije KPK)
pravico vedeti, kolikšen znesek iz javnih sredstev
je tožnica prejela iz naslova avtorskih pogodb od
fakultete za upravo, saj si javnost tudi v luči takih
podatkov, skupaj z drugimi okoliščinami, lahko
ustvari mnenje o delovanju ministrice".

Več iz teme:  

     

    

   

javni sektor > izobraževanje > fakultete > profesorji > zaslužek >

dodatki > Janko Drnovšek > Marjan Bilban > Miha Boltežar >

Vane Antolič > Alojz Ihan > Vlado Dimovski > Matej Lahovnik >
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ŠENTJUR - Obrisi nove stanovanjske soseske v Hruševcu

Jager prepričan, da Šentjur
potrebuje novogradnje

Podoba naselja Hruševec bo čez nekaj mesecev
morda precej drugačna kot danes. Podjetnik Franc

Jager želi še s tremi investitorji ob tamkajšnji osnov-
ni šoli zgraditi stanovanjsko sosesko z enodružin-
skimi hišami in manjšimi bloki. Sosesko, ki obsega
približno 20 tisoč kvadratnih metrov, bodo gradili
postopoma, prve družinske hiše naj bi tam postavili
že prihodnje leto.

TINA STRMČNIK
Izhodišča za izdelavo ob-

činskega podrobnega pro-
storskega načrta za del nase-
lja Hruševec, ki jih je občina

septembra objavila na svoji

spletni strani, predvidevajo
gradnjo na območju med
Gajstovo in Cankarjevo uli-
co ter stavbo osnovne šole.
Lastniki zemljišč so podje-

tje Jagros, Stanka Brantuša,
Samo Kurnik in Avtocenter
Lenart, katerega direktor je
Jožef Kurnik. Ti bodo tudi
plačali stroške, ki bodo nasta-

li pri pridobivanju strokovnih
podlag, izdelavi občinskega

podrobnega prostorskega

načrta ter izdelavi projektne

dokumentacije za komunal-
no ureditev zemljišč.

Za območje je že veljal za-

zidalni načrt, investitorji so se

zdaj zavzeli za njegovo spre-
membo. Kjer so zdaj polja,

predvidevajo individualno,
med seboj časovno neodvi-
sno pozidavo v dveh različi-
cah stanovanjske gradnje. In
sicer gre za samostojne hiše v
nizu na zahodnem in južnem
robu območja ter za več več-

stanovanjskih stavb na sever-
nem in osrednjem zahodnem
delu območja.

Investitorje zanima
izkupiček

Franc Jager, ki ima zemlji-
šče v Hruševcu v lasti že nekaj

let, je prepričan, da Šentjur

potrebuje območja, namenje-

na gradnji. »Gradbene in pro-
dajne cene hiš ali stanovanj so

vedno vprašanje. Slovenija je

majhna in Ljubljana je blizu, a

kljub temu lahko v prestolnici
nepremičnine prodaš za dva-
kratno ali trikratno ceno. Za
investitorje je gradnja v Hru-
ševcu v tem pogledu zagotovo
težava. Bivanje je v Šentjurju,

kjer sta lepa narava in bližina

avtoceste, zagotovo bolj pri-
jetno kot v večjih mestih.« Je
pa ob tem dodal, da ljudje po
hišah in stanovanjih bolj pov-
prašujejo, če so v okolici na

voljo delovna mesta. Če bo teh
dovolj, bo naselje raslo hitreje,

sicer počasneje.
Poslovnež, ki je spomladi

vodenje trgovskega podjetja

Jagros predal v roke trem

sinovom, se sicer že nekaj

časa ukvarja z nepremičnin-

skimi in gradbenimi posli. Na
vprašanje, kako je povezan z

ostalimi lastniki zemljišč v

Hruševcu, je odgovoril, da
to niso njegovi poslovni par-
tnerji, prav tako ne prijatelji.

Ker imajo skupen cilj, so se
odločili sodelovati.

Svarila pred
gradbeno krizo

Po besedah Jagra bo nova

soseska rasla postopoma.
Kjer je lastnik sam, bo najver-

jetneje gradilo njegovo podje-

tje Gradnje Jager. Po njegovih
besedah bo Samo Kurnik za

gradnjo najverjetneje iskal
investitorja. Marsikaj je sicer
odvisno od razmer na nepre-
mičninskem trgu in od tega, ali
se bodo uresničila svarila pred
gradbeno krizo. Jager meni, da
bo omenjena kriza v Sloveniji
bolj rahla, se bo pa najverjetne-

je kljub temu odrazila tako, da
bodo ljudje postali bolj previ-
dni pri trošenju denarja.

Sogovornik je prepričan, da
gradnja novih stanovanj ne bo
poslabšala razmer v prometu,

kjer je v bližini šole, vrtca,
športne dvorane in manjše
trgovine Jager že zdaj včasih
precejšnja gneča. Pojasnil je,
da je prostora dovolj, v načrtu
je tudi nova navezovalna cesta,
ki bo z mostom speljana proti
fitnesu in vvellnessu Aspara, v

bližini pa podjetje Voc Celje

pravkar gradi krožišče.
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»Na območju

Šentjurja so doslej
gradili samostojne
hiše in zelo malo
stanovanj ter
blokov. Če hočeš

investirati, moraš

pred seboj videti

denarne koristi.«
Franc Jager gradi po državi

in tudi izven nje. Načrte za

gradnjo ima med drugim na

hrvaškem otoku Pag. Tam
pripravlja velike projekte, je
pojasnil in dodal, da je ideje

težko uskladiti z vso birokra-
cijo. Med drugim načrtuje
obnovo hotela na Murterju,

ki bi ga rad do prihodnje tu-
ristične sezone prenovil vsaj
delno. Zanimal se je tudi za

nakup dvorca Jelšingrad v
Šmarju pri Jelšah. »O tem
se še pogovarjamo, a do do-

govora še nismo prišli. Ideje
vsekakor imam. Pred časom
sem si dejal: >Če bom z ne-

premičninskimi posli kaj
zaslužil, bom denar vložil v
Jelšingrad in pokazal, da se

da.«<

»Z ostalimi lastniki zemljišč predvidevamo gradnjo lepega števila

hiš in blokov. Če nam bo to uspelo, bo tam lahko svoj dom našlo

veliko družin. Sam se z gradbeništvom ukvarjam zato, da mi ni

dolgčas,« pravi podjetnik Franc Jager.
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»Kdor bo želel, si bo lahko kupil zemljišče ali zgrajeno hišo. Gradnjo slednjih predvidevam že prihodnje leto,« je o

načrtih investitorjev v Hruševcu povedal Franc Jager. Ko bo izdelan dopolnjen osnutek občinskega podrobnega

prostorskega načrta, bo tudi javno razgrnjen. (Foto: Izhodišča za pripravo sprememb in dopolnitev zazidalnega

načrta, ki so jih pripravili v podjetju Arhitekt Šmid.)

TFV '; JHUl | Mu
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Celjski arhitekt Nande Korpnik dobil prestižno stanovsko nagrado

Poklon uporabni arhitekturi
z umetniško vrednostjo

Znan celjski arhitekt Nande Korpnik je ob nedav-

nem dnevu arhitektov prejel platinasti svinčnik, na-
grado Zbornice za arhitekturo in prostor Slovenije
(ZAPS) . Podelila mu ga je za obsežen opus in vrhun-
ske dosežke na področju arhitekture in urbanistične-

ga načrtovanja. V obrazložitvi je komisija poudarila
uporabnost avtorjevih arhitekturnih projektov, ki so
obogateni z umetniško vrednostjo.

ROBERT GORJANC
»Gre za nagrado, ki mi ve-

liko pomeni, saj so stanovski
kolegi prepoznali vrednost
mojega dela,« je v prvem
odzivu povedal Nande Kor-
pnik. Pritrdil je, da je bila za

ugledno stanovsko nagrado
morda jeziček na tehtnici
tudi letošnja nagrada Evropa

Nostra, ki jo je prejel za svoj
projekt Paviljon arheologi-

je na Glavnem trgu v Celju.

»Evropa je precej nenadejano

nagradila ta projekt, ki pred-

stavlja pomemben kamenček
v mozaiku mojega arhitektur-
nega dela.«

Nande Korpnik je prepri-
čan, da ima vsaka arhitektura
neko pripovedno vrednost in
da je mogoče to nekoliko pre-
malo poudarjeno. »Zelo radi
začnemo nekaj ocenjevati,
predalčkati, razvrščati. Zelo
me motijo določeni projekti,

ki jih je treba razlagati, zakaj

so dobri. Verjamem v laično
javnost in da ji je mar za ar-

hitekturo, da jo rada občuti
in zaznava, in ta pripovedna
vrednost me žene naprej.

Držim se načela, da mora

imeti vsaka arhitektura naj-

prej uporabno vrednost, brez

tega ne gre,« je komentiral
obrazložitev komisije, ki mu

je namenila nagrado, in vodi-
lo, ki ga navdihuje pri delu.

Ob tem je spregovoril tudi
o svojih prihodnjih projek-
tih. »Najbliže uresničevanju

je stometrski stolp v Rogaški

Slatini, to je najbolj konkre-
ten projekt, ostalo je še vse

v megli. Na javnem natečaju

za projekt smo bili izbrani
z ekipo, v kateri je Viktor
Markljem, s katerim sva tudi

pripravila zasnovo za viseči
most v Celju. V Rogaški Sla-
tini se že pogajamo za na-

daljnje delo. V prihodnjem
letu nas čaka projektiranje
rešitve, predvidoma leta 2021
ali 2022 bi ta stolp že lahko
stal,« je še pojasnil Nande
Korpnik.

Foto: SHERPA
Nande Korpnik (1962) je s

svojimi arhitekturni projek-
ti, kot so Trg celjskih kne-
zov, poslovno-stanovanjski
objekt Maksimiljan in Pavi-
ljon arheologije na Glavnem
trgu, zaznamoval celjsko

mestno središče. Doslej je

za svoje delo prejel števil-
na priznanja. Poleg evrop-
skega priznanja za stekleni
paviljon na Glavnem trgu je
prejemnik Valvasorjevega
priznanja (1995) za obliko-
vanje razstave Dotikajmo

se predmetov, s katero je v
Pokrajinskem muzeju Celje
antično dediščino približal
tudi slepim in slabovidnim.
Za zasnovo družinske hiše
Acmanovih v Grižah je leta
2000 prejel Plečnikovo na-

grado, s tem projektom in še
dvema (razstavno-prodajni
salon Integra in upravna
stavba Menerga v Maribo-
ru) je bil nominiran tudi za

evropsko nagrado Mies van

der Rohe. Njegov poslovni
objekt Menerga je sicer dobil
mednarodno nagrado Green
Building Avvard 2008. Nande
Korpnik je docent na Oddel-
ku za arhitekturo in prostor
Fakultete za gradbeništvo,
prometno inženirstvo in ar-

hitekturo Univerze Maribo-
ru, kjer predava od leta 2007.
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Zlati svinčnik 2019 za odlično izvedbo je komisija podelila tudi poslovnemu centru
Vrelec avtorjev Andreja Strehovca in Roberta Potokarja. Nagrado je kot investitor
prejela tudi občina Rogaška Slatina, ki je prisluhnila predlogu projektantov pri obliki
projekta, vgrajenih materialih in predvsem pri zunanjem izgledu objekta.

Nande Korpnik pred poslovno stavbo Maksimiljan, s katero je nadel novo podobo celjskemu mestnemu središču.
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Srečanja učiteljev slovenskih gradbenih šol
Srednja šola za gradbeništvo in varovanje okolja Šolskega

centra Celje je zadnji petek v septembru gostila učitelje slo-
venskih šol iz Maribora, Ljubljane, Kranja in Novega mesta, ki
dijake izobražujejo v gradbenih programih. Gre za programe
Gradbeni tehnik, Geodetski tehnik, Tesar, Izvajalec suhomon-
tažne gradnje, Pečar - polagalec keramičnih oblog in Zidar.
Srečanja so se udeležili tudi učitelji Državnega tehniškega

zavoda Žige Zoisa iz Trsta, ki izvajajo program Geometer v

slovenskem jeziku.

Strokovno srečanje in dru-
ženje Gradbeniada šole or-

ganizirajo že 25 let, in sicer
vsako leto druga šola. Učitelji

se dotaknejo strokovnih vse-
bin, izmenjujejo dobre pra-
kse in nekaj časa namenijo
tudi druženju. To je večino-
ma namenjeno pogovorom
o delu v šolah po Sloveniji.

Letošnjo vodilno temo sreča-
nja je predstavljal učiteljski

poklic - njegova zahtevnost
in naloge. Uvodni nagovor je

pripravila Marjeta Petriček,

cenjena učiteljica strokovnih
predmetov v celjski gradbeni
šoli. Dejala je, da poučeva-
nje ni samo poklic, temveč
je strast, veselje in predvsem
pot. »Pot zmot in vedno novih
stranpoti v iskanju najboljše-

ga približka resnici. Nikoli
dokončana pot. In po tej poti
hodimo in jo gradimo tudi

mi, učitelji v srednjih šolah za
gradbeništvo. Dobro se že po-
znamo in se veselimo vsako-
letnega srečanja. Zelo pisana
druščina smo: učitelji splo-
šnoizobraževalnih predme-

tov - profesorji, učitelji stro-

kovnih predmetov - inženirji,

in učitelji prakse - mojstri. In
kaj vse poleg strokovnjaka še
mora biti učitelj: navduševa-
lec, tolažnik, vzgojitelj, sveto-
valec, filozof, policist, varuh,

zaščitnik, medicinska sestra,
blagajnik, psiholog, stand up
komik, modni izvedenec ...
Biti mora avtonomen, kompe-

tenten, povezovalen, odprt,
spoštljiv, razmišljujoč in vse-

stransko izobražen. Odgovo-

ren, pošten, ravno prav strog,

zahteven in hkrati prijazen,
srčen, razumevajoč, duhovit,
prilagodljiv, vztrajen. Takšen,
da z njim učenci odkrivajo le-

pote sveta, a s pridobivanjem
znanja ne občutijo uničeval-
ne tesnobe, temveč predvsem
radost, svobodo, neuničljivo
radovednost in ustvarjal-

nost.« Marjeta Petriček je z
ravnateljico Ireno Posavec v
šoli zaposlena že 27 let in obe
sta se udeležili skoraj vseh 25
Gradbeniad.

Poleg uvodne teme je go-
stiteljica, celjska gradbena
šola, učiteljem strokovnih
predmetov predstavila rezul-
tate triletnega mednarodnega
projekta Skillco. Vsi udele-
ženci, bilo jih je skoraj sto, so
se strinjali, da je vsakoletno
srečanje eden pomembnejših
dogodkov v šolskem letu.

Šole so v 25 letih doživljale
številne spremembe v izvedbi
programov, občutile so vzpo-
ne in padce v gradbeni pano-
gi, se trudile za promocijo po-
klicev. Vsa leta se trudijo za
vpis v gradbene programe in
za predstavitev pomena grad-
beništva v družbi. Udeležen-
ci letošnjega srečanja so bili
veseli, da je gradbena stroka
ponovno pridobila ugled in
da so kadri iskani.
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Požar v Vulkaniji

Tožilka umaknila obtožnico
Vprašanje, kdo je odgovoren za požar med gradbenimi deli

v doživljajskem parku Vulkanijaje za zdaj ostalo brez odgovora
Z umikom obtožnice se je v ponede-
ljek na okrožnem sodišču v Murski
Soboti končalo sojenje Danielu Strniši

iz Gradbeništva Pintarič, ki je bil ob-
tožen povzročitve splošne nevarno-
sti med gradbenimi deli 10. decembra
2014 v doživljajskem parku Vulkanija.
Tožilka Jana Rogan je Strnišo prega-
njala, ker naj bi kot vodja del in odgo-
vorna oseba opustil nekatera ravna-
nja za zagotavljanje varnosti ljudi in

premoženja. Posledica tega naj bi bil
požar, v katerem je nastalo za pol mi-

lijona evrov škode. Tožilka je obtožni-
co umaknila zaradi pomanjkanja do-
kazov.

Strnišev odvetnik Jure Horvat je že

od začetka sojenja vztrajal, daje obto-
žnica, kot je bil slikovit, fantazijski spis:

»Res je, da imamo pravnomočno obto-
žnico, vendar je bilo po pravnomočno-

sti obtožnice kasneje iz sodnega spisa

umaknjeno izvedensko mnenje kot ne-
dovoljen dokaz, na katerem je tožilka
pravzaprav zgradila svojo obtožnico.
Zdaj tako sploh ni utemeljenega suma,
da je moj varovanec storil kaznivo de-
janje,« je marca letos na predobravnav-

nem naroku dejal Horvat. Roganova pa

je vztrajala, da ima njena obtožnica tr-
den temelj, in je med sojenjem sodišču
predlagala, naj v primer pritegne dru-

gega izvedenca za varstvo pri delu in

požarno varnost. Sodnik Stanislav Jug,

kije dobil v roke sodni spis o Vulkani-
ji, je Roganovi ugodil.

Izvedenec, inženir varstva pri delu
Janez Jež, je nato pred Jugom izpove-
dal, da je bila gradnja zahteven pro-
jekt, požar pa je izbruhnil na mestu,
kjer se stikata stari in novi del objek-

ta Vulkanije. Pri nanašanju hidroizola-
cije, ki jo je bilo treba na stiku spojiti,
je zagorela toplotna izolacija. Inženir
varstva pri delu je še povedal, da po-

stopek v tem delu v projektu ni bil do-
ločen, kot bi bilo najbrž, če bi izvajalca
iskali med več ponudniki na razpisu.

Tako je bilo le predvideno, da se grad-
beni postopki izvedejo v skladu s pra-
kso na kraju samem. Po Ježevih bese-
dah je bil za to odgovoren izvajalec, ki

bi moral poskrbeti za požarno varnost,
ali je bilo to Gradbeništvo Milana Pin-
tariča, za katero je delal tudi obdolženi
Strniša, ali Zidarstvo Maučec kot podi-
zvajalec, pa se Jež ni opredelil.

Inženir gradbeništva Strniša se na
predobravnavnem naroku in glavni
obravnavi ni izrekel o krivdi, niti se
ni zagovarjal. »Zaradi vašega pregona

trpim že tri oziroma štiri leta,« je na
sodišču večkrat dejal tožilki.

Andrej Bedek

V začetku
preganjali
drugega

Izvedensko mnenje, ki je bilo
sestavljeno za potrebe sodne-

ga procesa, je bilo kot nedovo-
ljen dokaz izločeno iz spisa, ker
je povzemalo tudi izjave Danie-
la Strniše. Tožilstvo je namreč v
začetku preganjalo drugega osu-
mljenca storitve kaznivega de-

janja povzročitve nevarnosti pri
gradbeni dejavnosti, Titmiša pa

je v pregonu proti njemu takrat
nastopil kot priča. V preiskavi je
nato prišlo do zasuka - pregon

se je usmeril na zdajšnjega obto-
ženca. Dokaz (mnenje) pa je po-
stal nedovoljen, ker je bil Strniši
v preiskavi dan pravni pouk kot

priči in ne kot obtožencu.

Strnišev odvetnik Jure

Horvat je že od začetka

sojenja vztrajal, da je
obtožnica, kot je bil

slikovit, fantazijski spis.
»Zaradi vašega

pregona trpim že

tri oziroma štiri leta,«

je Daniel Strniša na

sodišču večkrat dejal
tožilki Jani Rogan.
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Ognjeni zublji so pred slabimi petimi leti uničili Vulkanijo, kdo naj bi bil kriv za to, ni znano, fotografija nataša juhnov
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Gradbeništvo

V Pomgradu razvili zabojnik
za radioaktivne odpadke
Po mnenju stroke bi se lahko pri podaljševanju življenjske dobe

infrastrukturnih objektov zgledovali po praksah iz preteklosti
Industrija gradbenega materiala in

gradbeništvo porabita skupno 13,5
milijona ton mineralnih surovin le-
tno, zato stroka išče rešitve za zaščito

naravnih virov v Sloveniji. Ena od teh
je podaljšanje življenjske dobe infra-
strukturnih objektov, o čemer so raz-
pravljali na strokovnem posvetu s po-

dročja gradbeništva, ki je bil uvod v
gradbeni sejem Megra. Ta bo v Gornji
Radgoni marca prihodnje leto.

»Če želimo podaljšati življenjsko
dobo objektov na 200 ali 300 let, mo-
ramo res podrobno poznati beton.
Ne samo tistega, kar merimo inženir-
ji - trdnost, krčenje ali lezenje, tem-
več tudi mikrostrukture, na katerih
vidimo, ali je v betonu prišlo do ke-

mičnih reakcij, ki bi lahko na dolgi
rok omogočile njegovo propadanje.

Na koncu se lahko neki objekt zara-
di tega tudi poruši, čeprav se to v Slo-

veniji ne more zgoditi, ker izvajamo
kontrole objektov,« pojasnjuje Violeta
Bokan Bosiljkov s Fakultete za grad-
beništvo in geodezijo Univerze v Lju-

bljani, ki je tudi predsednica strokov-
nega odbora Megre. S podaljševanjem
življenjske dobe objektov bi porabi-

li tudi manj gradbenega materiala. »V
kubičnem metru betona imamo 1800
kilogramov kamnitih zrn kot polnil,
kar je veliko, betona namreč porabi-
mo ogromno. Nadomeščanje narav-
nih virov, ki so najbolj kakovostni,

z nekimi sekundarnimi surovinami
drugih industrij, tak pritisk se da-

nes izvaja na gradbeništvo, nam lah-
ko na dolgi rok ustvari nove težave.

Daljše življenjske dobe objektov lah-
ko dosežemo z naravnimi viri, ki jih

že imamo, moramo pa natančno ve-
deti, kako se beton obnaša, da lahko
to zagotovimo.« Bokan Bosiljkova se
pri iskanju rešitev ozira v preteklost:
»Sama betona ne bi delala tako, kot ga
delajo danes - optimirano, pri čemer

ni neke dodatne varnosti. To bi lahko

dobili z uporabo bolj grobo mletega
cementa, dodajanjem večjih količin
vode in cementa, ki bi popravil raz-

poko, če bi ta nastala. Tako se obna-
šajo stari betoni, pri katerih še ni bilo

kemičnih dodatkov, danes pa je cena
najpomembnejši dejavnik, zato na-
redimo vse, da izpolnimo zahtevane
kriterije po najnižji ceni.« Obstojnost
stanovanjskih stavb v Sloveniji po be-
sedah Bokan Bosiljkove ni vprašlji-
va: »Te stavbe so zelo obstojne, če jih
dobro vzdržujemo, lahko tudi več sto
let, saj pri njih ni agresivnih vplivov
na beton. Sploh če je ta pod fasado
in ni izpostavljen zunanjim vplivom,
lahko vzdrži enako dolgo kot kamnite

in zidane stavbe, tudi po 500 let. Večja
težava so infrastrukturni objekti, reci-

mo ceste, ki jih pozimi solimo, in pre-

dori, v katerih so izpušni plini, s tem

se moramo ukvarjati.«

Pomurska rešitev

za pomembno

energetsko vprašanje

Pomembno gradbeno rešitev, po-

vezano z dolgo obstojnostjo, so pred-

stavili tudi pri Pomgradu. Razvili so

inovativni zabojnik za skladišče-
nje nizko- in srednjeradioaktivnih
odpadkov, kakršne bi lahko upora-

bljali v načrtovanem odlagališču ra-
dioaktivnih odpadkov v Vrbini pri je-
drski elektrarni Krško. Pričakovana
življenjska doba tovrstnih zabojnikov
je od 300 do 500 let, za dosego tega

cilja so uporabili beton visoke trdno-
sti, pravi Teja Torok iz Pomgrada, ki

pojasnjuje, da bi bil v podzemnem od-

lagališču prostor za 990 tovrstnih za-

bojnikov. »Poleg standardnih postop-
kov za beton smo morali posebej za

ta projekt narediti tudi tako imenova-
ne teste prostih padcev. Pri tem smo

tri prototipe zabojnikov, težke 40 ton,
spustili z višine 30 centimetrov, izve-

dli smo tudi test prevrnitve. Vsi testi

so se izkazali za uspešne, tudi naroč-

nik - Agencija za radioaktivne odpad-

ke -je bil zelo zadovoljen z rezultati,«
pravi Torokova. V betonske zabojnike
bodo vstavljeni sodi z radioaktivnimi
odpadki, ki bodo še zaliti s polnilno
malto, ko bo na zabojnik nameščen

pokrov, bo vse skupaj še zatesnjeno

s tesnilno pasto. Celotno skladišče bo

sistem iz več pregrad, s čimer bi one-
mogočili sevanje v okolje, pri tem so
zabojniki eden od pomembnih ele-
mentov. »Pri našem projektu je bilo
najpomembneje, da pri testih ni pri-
šlo do večjih poškodb zabojnikov.« Z
razvojem betonskih zabojnikov, s ka-
terim je želel naročnik preizkusiti,
ali bi ti dobro opravili svojo nalogo,

preverjajo pa tudi druge možnosti za
skladiščenje radioaktivnih odpadkov,
je Pomgrad sodeloval z Inštitutom za
raziskavo materialov in aplikacije ter
z Zavodom za gradbeništvo.
Timotej Milanov
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Megra za promocijo gradbeništva
Predsednik uprave Pomurskega sej-
ma Janez Erjavec jev uvodnem na-

govoru vnovič poudaril, da grad-
beništvo, ki ga označuje za motor

gospodarskega razvoja, potrebu-
je pozitivno promocijo, zato je to
eden od namenov tovrstnih posve-

tov in gradbenega sejma Megra, ki
bo posvečen tudi energetskim, ko-

munalnim in obrtniškim temam.
Erjavec, ki pravi, da so danes inže-
nirji in arhitekti večkrat talci inve-
stitorjev in špekulantov, meni, da
bi se morali v Evropi na področju

gradbeništva v prihodnosti usmeri-
ti predvsem v razvoj hitrih železni-
ških povezav, s čimer bi razbreme-
nili cestni in zračni promet.

»Vsi testi so se izkazali za uspešne,

tudi naročnik - Agencija za radio-

aktivne odpadke - je bil zelo zado-

voljen z rezultati,« pravi Teja Torok

iz Pomgrada. fotografija nataša juhnov

Industrija gradbenega materiala in gradbeništvo porabita skupno 13,5 milijona ton mineralnih surovin letno, zato stroka

išče rešitve, da bi zaščitili naravne vire v Sloveniji, fotografija nataša juhnov
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V Gornji Radgoni potekal strokovni posvet o trajnostni
gradnji
Gornja Radgona, 17.10.2019 ob 16:15   

V prostorih Pomurskega sejma je kot uvod v priprave na Mednarodni
sejem gradbeništva, energetike, komunale in obrti MEGRA, ki bo
prihodnje leto od 25. do 28. marca v Gornji Radgoni, potekal strokovni
posvet o trajnostni gradnji, energetski sanaciji objektov in novih
infrastrukturnih projektih.
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Posvet so organizirali DRC, Družba za raziskave v cestni in prometni stroki
Slovenije d.o.o., Društvo za ceste Ljubljana, DRC - Združenje, Inženirska
zbornica Slovenije in Pomurski sejem. Namen posveta je bil predstaviti
najnovejša dognanja stroke na področju infrastrukturnih objektov in rešitev, ki
omogočajo bistveno podaljšanje njihove življenjske dobe in s tem učinkovito
dolgoročno varovanje naravnih virov. Drugi del strokovnega posveta pa je bil
namenjen predstavitvi izzivov v projektih trajnostne in inovativne gradnje ter
energijske prenove stavb, s katerimi se srečujejo investitorji in stroka.
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Trajnostna gradnja infrastrukture

Kot je navedla prof. dr. Violeta Bokan Bosiljkov, UL FGG, predsednica
strokovnega odbora sejma MEGRA je grajeno okolje velik porabnik mineralnih
surovin in s tem tudi naravnih virov v Sloveniji. Po zadnjih podatkih Geološkega
zavoda Slovenije je v letu 2017 industrija gradbenega materiala (IGM) porabila
2.803.093 ton mineralnih surovin ali 1,34 t/preb., gradbeništvo pa še dodatno
10.690.284, kar je 5,2 t/preb. Poraba lokalnih naravnih geoloških materialov
predstavlja več kot 95 % količine vseh vgrajenih materialov, ki se uporabijo pri
gradnji prometne infrastrukture, cest, železnic, letališč, kot tudi pri urejanju
poplavne varnosti in gradnji hidroelektrarn ter drugih gradbenih delih.

Slovenija je država bogata z mineralnimi snovmi za gradbeništvo, te surovine
pa imajo tudi odlične lastnosti, ki zagotavljajo dolgo življenjsko dobo
infrastrukturnim objektom. Prav podaljšanje življenjske dobe na 3 do 5-krat
daljšo življenjsko dobo, je najbolj učinkovit način varovanja naravnih virov na
področju gradbeništva. Objekti v Sloveniji so največkrat iz armiranega betona,
zato je pomembno, da poznamo omejitve lokalnih materialov ter se zavedamo
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posledic različnih kemijskih reakcij, ki potekajo v strukturi materiala. Pravilna
izbira osnovnih materialov, skupaj z optimalno tehnologijo, ter skrbno izbiro
detajlov so nujni, ko govorimo o trajnostni infrastrukturi.

Na seji so predstavili tudi projekt novega kolesarskega mostu čez mejno reko
Muro v Ceršaku, ki je zasnovan kot viseča leseno-jeklena konstrukcija ter
spregovorili o trajnosti železniških prog v Sloveniji. Posvet je zaključil
predstavnik pomurskega podjetja POMGRAD o projektu razvoja prototipov
zabojnikov za odlaganje nizko in srednje radioaktivnih odpadkov. Zahtevana
življenjska doba takega zabojnika je 300 do 500 let, uporabljen pristop pa je
smiselno prenesti na druge infrastrukturne objekte in s tem bistveno podaljšati
njihovo življenjsko dobo.
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Trajnostna in inovativna gradnja ter energijska prenova stavb

Izr. prof. dr. Marjana Šijanec Zavrl iz Gradbenega inštituta ZRMK je opozorila
na dejstvo, da je Slovenija v zadnjih letih sprejela odločnejše zaveze za
trajnostno gradnjo stavb. Zaradi tega bo sledila priprava nacionalnih meril za
trajnostno gradnjo in vzpostavitev podpornega okolja v obliki znanj, podatkovnih
baz in analitičnih orodij, kar je še posebej pomembno za javne naročnike. "Kot
država smo se zavezali k ambicioznim podnebno energetskim ciljem, govorimo
celo o razogljičenju stavbnega fonda do leta 2050, zato moramo naš stavbni
fond postopoma energetsko prenoviti," je dejala.
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"Vsako leto moramo po evropski zakonodaji prenoviti vsaj 3 % stavb v lasti in
uporabi države, kar terja tudi pospešen razvoj novih finančnih mehanizmov. Do
splošne uveljavitve meril za skoraj nič-energijske stavbe nas loči leto in pol. Po
letu 2020 bo taka gradnja obvezna za vse nove naložbe. V tem kratkem
obdobju nam ostaja le malo časa za prenos inovativnih in hkrati gospodarnih
rešitev za gradnjo in bivanje v visoko energetsko učinkovitih stavbah v
konkretne projekte. Številni primeri dobre prakse na področju gradnje
trajnostnih, visoko energijsko učinkovitih stavb v Sloveniji pa vendarle dajejo
razlog za optimizem," je dodala.

Fotogalerija
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Sem zakon nad zakoni

Zoran Janković STA

Na škandalozni odpis večine od 29-milijonskega dolga družine Janković je večina koalicijskih

strank plus Levica odgovorila s predlogi, da bi bilo potrebno popraviti zakonodajo. Skupaj s

premierem Marjanom Šarcem, ki je puščice izstrelil proti SDS, češ da ti ob sprejemanju zakona

niso glasovali proti. Toda te geste so povsem nedržavne, saj ponujajo recept: imamo težave, torej

spremenimo zakon. Rabot za nazaj ne bomo spremenili, bomo pa v prihodnje bolj pozorni.

Sem zakon nad zakoni

Avtor:  Bernard Nežmah  - 17. oktobra 2019
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Večina osrednjih medijev je o zadevi resda poročala, toda še malo ne s podobno zagnanostjo, kot

so pred poldrugim letom poročali o bosanskem kreditu SDS, ki je bil sicer takoj po reakciji

Računskega sodišča vrnjen. Tokrat pa zadeva kljub vsemu ni na hitro potihnila. Poleg družbenih

omrežij in Nove 24 TV se je namreč s preiskovalnim novinarstvom izkazala spletna stran Siola.

Namesto moralnega zgražanja je novinarski trio Cirman-Modic-Vuković iz dneva v dan prinašal

vse bolj osupljiva dejstva. Predvsem transakcijo, ko je zadolžena Electa našla obvod, s katerim je

financirala upnika Jana Beca, da je pokupil druge terjatve. Podjetnik je od Electe, ki drugih

upnikov ni plačevala, dobil milijon, s katerim je odkupil terjatve drugih upnikov ter trenutno

omogočil zadolženemu imperiju Jankovićev, da se izmakne vračilu dolgov. Članki, ki so vpili do

nebes.

In potem se je zgodil nenavadni preobrat – na sklep sodišča se je pritožilo državno

pravobranilstvo. Se več, zbudili so se kriminalisti in napovedali, da bodo preiskali sume kaznivih

dejanj. Neverjetno, če pokličeš policijo, da ti je sosed ukradel moped, se bo ta takoj angažirala, pa

čeprav vrednost tatvine ne znaša več kot tisočaka. Če pa skupina podjetnikov terja, da jim

Jankoviči vrnejo 30 milijonov, policija niti ne trzne. Pač, ko jim novinarji z objavo dokumentov

prinesejo raboto na dlani, napovedo, da si bodo reč še sami ogledali.

Davčni uradi oziroma FURS veljajo za neizprosnega upnika. Ko mali podjetnik s.p.-ja pozabi za

mesec ali dva plačati za 30 evrov prispevkov, mu v hipu rubijo z računa ter ga osolijo še za

evrskega desetaka stroškov. Z njimi ni šale, ne poznajo sentimentalnosti. Toda ko zloglasna

podjetja Jankovićev niso plačevala odmerjenih davkov, se FURS po pisanju Siola ni pritoževal na

»prisilke«.

Mediji in inšpektorji kot poslednji varuhi postave

Pred tedni je predsednik vlade branil lastnike Electe, češ da je 29 milijonov izpuhtelo v skladu z

zakonom, in da, če zakoni veljajo za vse, morajo tudi za Jankoviče, saj bi v nasprotnem imeli

brezpravje. Toda ravnanje FURSA kaže, da ta do navadnih državljanov postopa drakonsko, do

Jankovićev pa kot velikodušni Dedek Mraz. In Šarec brezpravju pravi vladavina prava. Zlobni

komentarji Boštjana Turka v Reporterju, ko se sprašuje o intelektualnih kapacitetah predsednika

vlade, češ, da je celo na enostavni lesarski šoli imel šest popravcev, se počasi spreminjajo v

bobneča dejstva.
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Prvi mož vlade je v zadnjem intervjuju na nacionalki zanikal, da bi bil v Moskvi župan Janković član

vladne delegacije, ko pa ga je voditeljica Tanja Gobec cinično povprašala, če so se v Moskvi

srečali po naključju, je prhnil: no, to pa ravno ne. Kaj je torej povedal prvi mož vlade? Skupaj z

Jankovićem je načrtoval srečanje v Moskvi, se skupaj z njim udeležil sprejema pri moskovskem

županu z ruskim premierom Medvedjevem, toda delegacija, ki sta jo vodila Šarec in Janković, ni

vladna delegacija. Je bil mar premier Šarec na moskovskem magistratu član županske delegacije?

Če bi šolar tako reševal test iz matematike, bi pogrnil, a za premiera Slovenije veljajo nižji

standardi kot za srednje šole. Slehernik, ki bi si želel zgraditi hišo, bo najprej skrbno poiskal

gradbeno dovoljenje. Zdaj pa beremo, da je inšpektorica ustavila gradnjo hotela na Bavarskem

dvoru v Ljubljani. In to ne kakšne butične trinadstropne vile, temveč stolpnice, ki bo med

največjimi v mestu. A zakaj so dela ustavljena? Preprosto – graditelj nima veljavnega gradbenega

dovoljenja! Kdo je ta junak, ki se je na črno lotil najbolj gigantske gradnje v mestu? In zaradi

njegove nedovoljene gradnje so mestne oblasti zaprle kolesarsko in pešpot proti Bežigradu.

Poslednja inšpektorja, ki sta si pod Šarčevo vlado drznila izdati
inšpekcijsko prepoved proti velikemu kapitalu

Investitor so Zlatarne Celje, v večinski lasti Bojana Albrehta. Mož je bil dolga leta svetnik na listi

Zorana Jankoviča in slednji je bil kot po naključju boter pri umeščanju objekta v prostorske načrte.

A v tej zgodbi je še predzgodba: inšpektorica je prvo odločbo o takojšnji ustavitvi del izdala že

julija, medtem ko je investitor dela ustvaril šele čez dva meseca!?

Bogovski arogantneži, ki se obnašajo, kot da zakoni države zanje ne veljajo. Pač, če so v navezi z

županom Jankovičem, velja zanje to, kar velja zanj – on sam je zakon nad zakonom! A sam ukrep

inšpektorice, ki je investitorju postavila rok, da si gradbeno dovoljenje priskrbi do decembra, je v

posmeh državi, v kateri vladajo zakoni. Pod Šarcem se širi nov duh gradbene zakonodaje, po kateri

veljavno gradbeno dovoljenje ni več pogoj za začetek gradnje.

Dobesedno, ko je razvpiti Kemis zgradil nov obrat na Vrhniki, je inšpekcija ustavila njegovo

obratovanje, ker je bil zgrajen brez gradbenega dovoljenja. So črno gradnjo medtem podrli? Nak,

ministrstvo je razveljavilo inšpekcijsko odločbo, saj da črna gradnja niso vsi deli stavbe, tem-več
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Objavil/a Bojan Požar, dne 2019-10-17 ob 07:01:09

Po nekaterih govoricah naj bi bile na
seznamu za odpovedi celo znane novinarske
in uredniške svete krave Dela, na primer Ali
Žerdin, po drugih pa naj bi bili novinarji in
uredniki, starejši od 55 let, na varni strani,
čeprav Žerdin in Janez Markeš, recimo,
lastnike Dela z vsemi dodatki vred staneta
3500 do 4000 evrov mesečne plače - neto,
kje je potem še bruto, tam blizu 8 tisoč evrov
ali več?!

Časnik Delo je, kot zdaj vse kaže, prišel na začetek svojega konca. Napol uradna
napoved je bila objavljena ta ponedeljek med vrsticami komentarja glavne

Petričevo Delo na začetku konca. Izhajali naj
bi le še 4x na teden, na podeželju sploh ne,
sledijo množična odpuščanja.
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direktorice časopisne hiše Delo Nataše Luša, češ, ni več bralcev, za katere bi
delali časopis?! Kar je sicer bizarno, glede na to, da so se še pred dvema letoma v

veliki reklamni kampanji - pod sloganom "Delo - Vedeti več pomeni
imeti moč" - na ves glas hvalili, da imajo en milijon in 200 tisoč bralcev. In
kmalu po tem, bilo je v torek zgodaj popoldne, ko je avtor teh vrstic na podlagi
notranjih informacij iz Delove hiše najavil večji val odpuščanj, je vodstvo Dela to
tudi uradno priznalo:
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... In se ob tem izgovarjalo na "nove bralne navade in nove
tehnologije, ki so v zadnjem desetletju spremenile
medijski trg" ter na "prihajajočo krizo". Mimogrede, da so na Delu
vse to ugotovili šele oktobra 2019, je seveda vredno čisto posebne poslovne in
psihološke analize, toda rezi bodo tokrat resnično veliki.

Po tajnem načrtu Stojana Petriča, lastnika Dela, naj bi bili predvideni naslednji
ukrepi:

- Uprava Dela naj bi "na cesto" poslala okoli 30 odstotkov zaposlenih, med njimi
50 novinarjev. To sicer ni prvo odpuščanje na Delu, bo pa verjetno največje doslej.
Delo naj bi sicer imelo nekaj čez 320 zaposlenih, od tega 150 novinarjev.

- O tem, kdo naj bi bil vse "na spiskih za zavod za zaposlovanje", po Delu krožijo
zelo različne informacije. Po nekaterih govoricah naj bi bile na seznamu celo
znane novinarske in uredniške svete krave Dela, na primer Ali Žerdin, po drugih
pa naj bi bili novinarji in uredniki, starejši od 55 let, na varni strani, čeprav Žerdin
in Janez Markeš, recimo, lastnike Dela z vsemi dodatki vred staneta 3500 do
4000 evrov mesečne plače - neto, kje je potem še bruto, tam blizu 8 tisoč evrov ali
več?! Običajni uredniki pa dobivajo neto med 2500 do 3000 evrov mesečno. Po
drugih informacijah pa naj bi na cesto poslali predvsem tiste novinarje in urednike,
ki so prišli "na novo", kar pa pomeni hudo klofuto odgovornemu uredniku
Dela Urošu Urbasu. To so namreč njegovi ljudje, "starci", kot so Žerdin in drugi,
namreč Urbasa sovražijo. Ob tem si nekateri novinarji samo iščejo izhode. Luka
Jakše, denimo, pospešeno išče delovno mesto piarovca nekje v državni
energetiki.

NA PAPIRJU SAMO ŠE 4X NA TEDEN,
DISTRIBICIJA NA PODEŽELJE PA SE
JIM SPLOH NE SPLAČA VEČ ...
- Časopis Delo naj bi na papirju izhajal le še ob petkih, sobotah, nedeljah in
ponedeljkih (Petrič se je očitno odločil, da zadrži ponedeljkovo prilogo Svet
kapitala, ki jo ureja njegova osebna prijateljica Petra Kovič), preostale dneve v
tednu pa ne. Pa še to v omejeni nakladi 15 tisoč izvodov.

- Naročnikom zunaj večjih urbanih središč se bodo odpovedali, saj se jim dovoz
posameznih izvodov Dela do manjših krajev ne splača. Menda jih distribucija
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enega izvoda Dela na podeželje stane 2,5 evra in tudi Pošti Slovenije se to ne
izplača ...

 KAJ SE SPRAŠUJEJO TISTI, KI
KOLEKTORJU DAJEJO
POSLE?! Ob tem za Delo ni nepomembno, da so se težki

dnevi zaradi ohlajanja nemškega gospodarstva začeli tudi za lastnika
Dela, Petričev Kolektor:

Pri tem naj bi Petrič, pravijo poznavalci, imel še eno veliko težavo.
Njegovi naročniki, avtomobilski velikani iz tujine, so se namreč že
pred časom začeli spraševati, zakaj se Kolektor, njihov podizvajalec,
raje ne ukvarja z osnovnim poslom, ampak z naložbami v medije in
gradbeništvo. Ga mar mi plačujemo preveč?!

"OSLOBODJENJE"

Delo, ki je v zadnjih treh tednih zamolčalo najmanj tri velike nacionalne novinarske
zgodbe, ob tem pa objavljajo celostranske reportaže s Škrabčeve domačije ( ... in
potem se še čudijo, zakaj nimajo bralcev?!), je tako očitno prišlo do konca, čeprav
je hkrati poleg sarajevskega Oslobodjenja edini "partijski časopis" nekdanjih
republik pokojne Jugoslavije, ki je preživel do današnjih dni. Kar sicer kaže tudi na
posebno stanje duha v Sloveniji ...
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 SORODNI TVIT
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PRIJAVA DEL OB IZGREDNJI
NEZAHTEVENGA OBJEKTA. Pozdravljeni. Imam vprašnje v

povezavi za izdelavo nezahtevnega
objeta, za katerga imamo vse potrebne dokumente, zamina me ali je pred izgradnjo potrebno prijaviti začetek
del, katere bomo izvajli. Hvala in lep pozdrav Sonja

  
Gradbeni zakon v svojem 65. členu jasno navaja:
(prijava začetka gradnje)
(1) Investitor mora pri pristojnem upravnem organu za gradbene zadeve osem dni pred začetkom izvajanja gradnje
objekta, za katerega se zahteva gradbeno dovoljenje, razen pri spremembi namembnosti, prijaviti začetek gradnje.
Prijava se vloži na obrazcu. Prijavi se priložijo:

zapisnik o zakoličenju iz 60. člena tega zakona;
dokumentacija za izvedbo gradnje s podatki, določenimi v predpisu iz osmega odstavka 29. člena tega zakona,

če se ta zahteva v skladu z 61. členom tega zakona, ki sta jo podpisala projektant in vodja projekta, pri čemer je
njen sestavni del tudi njuna podpisana izjava, da so v dokumentaciji za izvedbo gradnje v celoti izpolnjene zahteve
iz 15. člena tega zakona;

...
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Ljubljana, 17. oktober 2019 (MOREL)- Konec avgusta 2019 je bilo v Sloveniji okoli 893.200 delovno aktivnih oseb (za 0,1 % manj kot
v prejšnjem mesecu) in za 2,4 % (ali okoli 20.700 oseb) več kot konec avgusta 2018. Število zaposlenih oseb se je znižalo za 0,1 %
(na okoli 802.000), število samozaposlenih oseb pa se je zvišalo za 0,2 % (na okoli 91.200). 
Število delovno aktivnih moških se je glede na julij 2019 znižalo za 0,1 % (na nekaj manj kot 492.400 moških); za prav toliko (za
0,1 %) se je znižalo tudi število delovno aktivnih žensk (na nekaj manj kot 400.800 žensk). 
Z vidika statističnih regij, v katerih imajo delovno aktivne osebe delo, se je število delovno aktivnih oseb v avgustu 2019 glede na
julij 2019 znižalo v vseh  statističnih regijah, razen v savinjski in pomurski statistični regiji, kjer se je število povečalo za okoli 100.
Najizraziteje se je število znižalo v podravski statistični regiji, in sicer  za 0,2 % ali za manj kot 300. Glede na avgust 2018 se je
število delovno aktivnih oseb v avgustu 2019 zvišalo v vseh statističnih regijah. Najizraziteje se je zvišalo v osrednjeslovenski (za
2,4 % ali za nekaj manj kot 7.200), v podravski statistični regiji (za 2,5 % ali za nekaj manj kot 3.000) in v savinjski statistični regiji
(za 2,3 % ali za nekaj manj kot 2.400). 
Z vidika dejavnosti, v katerih so imele delovno aktivne osebe zaposlitev, se je število delovno aktivnih oseb v avgustu 2019 glede na
julij 2019 v dvanajstih dejavnostih zvišalo, v osmih pa znižalo. Glede na avgust 2018 se je to število znižalo v šestih, zvišalo pa v
štirinajstih dejavnostih; najbolj se je zvišalo v dejavnosti gradbeništvo (za približno 5.300 ali za 8,9 %) in v predelovalnih dejavnostih
(za približno 4.300 ali za 2,1 %).  To so sporočili iz SURS. (konec)

Četrtek, 17. oktober 2019 - 09:02
Gospodarstvo/Slovenija
Število delovnih aktvnih oseb se zmanjšuje
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October 17, 2019

Možnosti legalizacije objekta
zadnjenovice.info/news/moznosti-legalizacije-objekta

 

 
Enostavnejši postopki in dokumentacija za legalizacije objektov, tudi na kmetijskih
zemljiščih. Rok za nekatere vrste legalizacije je omejen.

 
Novi Gradbeni zakon predpisuje več vrst postopkov za legalizacije objektov.

 
Legalizacija manjših odstopanj s pridobitvijo uporabnega dovoljenja

 
Prva možnost legalizacije, ki jo ureja GZ v 113. členu, se nanaša na objekte, ki so
pred uveljavitvijo GZ sicer zgrajeni na podlagi GD, vendar so zgrajeni tako, da so
neskladni z njim (na primer večje dimenzije, drugačna streha in izvedba odprtin v
fasadi na drugem mestu).
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Legalizacija »objektov daljšega obstoja« zgrajenih pred letom 1998

 
GZ v 117. členu opredeljuje možnost pridobitve dovoljenja za objekte daljšega
obstoja. Gre za objekte, ki so bili zgrajeni brez gradbenega dovoljenja pred 1. 1.
1998 in od tega datuma obstajajo v enakem obsegu in bistveno enake namembnosti
na istem mestu in so evidentirani v katastru stavb na GURS. Dovoljenje za objekt
daljšega obstoja na zahtevo investitorja, lastnika ali imetnika stavbne pravice izda
Upravna enota v Kranju. Ta vrsta legalizacije v svojem bistvu pomeni amnestijo, saj
se skladnost s predpisi (niti s prostorskimi akti niti z gradbenimi in drugimi predpisi,
prav tako ne s predpisi, ki so podlaga za izdajo mnenj) v tem primeru ne ugotavlja.

 
Zahtevi za izdajo dovoljenja za objekt daljšega obstoja se priložijo:

 
–          dokazilo o lastništvu ali stavbni pravici,

 
–        posnetek obstoječega stanja stavbe (tloris, prerez in dimenzije objekta, pri
stavbah tudi pogled in tlorise vseh etaž z osnovnimi merami prostorov ter seznamom
prostorov s površinami),

 
–        dokazilo o plačanem komunalnem prispevku,

 
–        dokazilo o daljšem obstoju objekta.

 
V tem postopku ni potrebno pridobivanje mnenj mnenjedajalcev, dokumentacije  za
legalizacijo po 117. členu Gradbenega zakona ni potrebno podpisovati s strani
pooblaščenega arhitekta / projektanta. V skladu z 92. členom Gradbenega zakona je
v postopku izdaje dovoljenja za objekt daljšega obstoja na UE Kranj treba plačati
nadomestilo za degradacijo in uzurpacijo.

 
Legalizacija po predpisih, ki so veljali v času gradnje objekta

 
Zadnja oblika legalizacije v GZ je namenjena objektom, ki niso dovolj stari, da bi se
legalizirali na načine, opisane v prejšnjih točkah. Pogoj za takšno legalizacijo je, da
je objekt zgrajen pred uveljavitvijo GZ, in sicer je pri stavbah pogoj zgrajenosti do
faze grobih gradbenih del, to je, da so zgrajeni temelji, konstrukcija in ostrešje s
streho. Medtem ko je rok za vložitev zahteve za legalizacijo po prejšnjih točkah

Zadnjenovice.info 17.10.2019 
ČetrtekDržava: Slovenija

Doseg:

18:32

http://zadnjenovice.info/news/moznosti-legalizacij... 2 / 3

Zadnjenovice.info 17.10.2019 
ČetrtekDržava: Slovenija

Doseg: Kazalo

18:32

http://zadnjenovice.info/news/moznosti-legalizacij...

58

http://zadnjenovice.info/news/moznosti-legalizacije-objekta?uid=637817










O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

časovno neomejen, pa se za legalizacijo objektov iz te točke lahko vloži le do 17. 11.
2022, torej najkasneje pet let po uveljavitvi GZ. Po tem datumu bo zahteva za
legalizacijo po prehodnih določbah zavržena kot prepozna.
 
GZ za te objekte terja podobno dokumentacijo kot v rednem postopku z nekaj
posebnostmi (namesto celotnega projekta za pridobitev GD z načrti se med drugim
zahteva posnetek obstoječega stanja, opis objekta in fotografije) in prav tako kot v
rednem postopku se zahteva skladnost z vsemi relevantnimi predpisi (prostorski
akti, gradbeni predpisi, predpisi, ki so podlaga za izdajo mnenj), prav tako se
smiselno uporabljajo enake postopkovne določbe kot veljajo za redni postopek
izdaje GD, če v prehodnih določbah ni drugače določeno (na primer 90 dnevni rok
za izdajo odločbe, prekinitev postopka do plačila nadomestila za degradacijo in
uzurpacijo). Ključna razlika med tem izrednim postopkom legalizacije in rednim
postopkom izdaje GD je v tem, da:

 
 
GZ tej skupini objektov, če izpolnjujejo tudi druge pogoje, omogoča izdajo
odločbe o legalizaciji ne samo na podlagi predpisov, veljavnih v času
odločanja, ampak tudi na podlagi predpisov, ki so veljali v času gradnje
objekta,
 
z izdajo GD za objekt nastopi tudi domneva izdanega uporabnega dovoljenja.
 

 
Zato bo ta vrsta postopka omogočila legalizacijo objektov, ki bi v času njihove
gradnje pridobili GD, zaradi kasnejše določitve strožjih pogojev iz prostorskih aktov
ali drugih predpisov, ki so bili naknadno spremenjeni, pa je bilo to onemogočeno. GZ
za te objekte izrecno omogoča tudi izognitev postopka spreminjanja prostorskega
akta zaradi spremembe namembnosti iz kmetijskega v stavbno zemljišče. Če je
boniteta kmetijskega zemljišča manjša od 40 in če občina to odobri v postopku
lokacijske preveritve, lahko takšen objekt ne glede na (ne)skladnost s prostorskim
aktom brez predhodnega postopka njegovega spreminjanja dobi odločbo o
legalizaciji. Z izdajo odločbe o legalizaciji nastopi domneva, da objekt ni več
nelegalen ali neskladen in da ima izdano uporabno dovoljenje.
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